
ZAPISNIK 

 

s 26. SJEDNICE OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO, održane 3. prosinca 2024. 

godine, s početkom u 17:00 sati u uredu Općinske načelnice. 

 

NAZOČNI vijećnici: Carl Ivelja, Gojko Antica, Rino Barbić, Dino Katić 

 

NISU NAZOČNI: Nikol Škratulja 

 

OSTALI NAZOČNI: Anita Jančić Lešić općinska načelnica, Antonia Frlan pročelnica 

Jedinstvenog upravnog odjela 

 

Predsjednik Gojko Antica otvorio je sjednicu i pozdravio nazočne. 

 

Predsjednik Gojko Antica utvrdio je da je na sjednici nazočno četiri vijećnika i da Vijeće 

može pravovaljano odlučivati te predložio sljedeći nadopunjeni: 

 

D N E V N I   R E D: 

 

1. Zapisnik sa 24. sjednice Općinskog vijeća 

2. Zapisnik sa 25. svečane sjednice Općinskog vijeća 

3. Plan upravljanja pomorskim dobrom u nadležnosti Općine Lastovo 

4. Odluka o izmjenama i dopunama Odluke o redu na pomorskom dobru 

5. Pravilnik o načinu i uvjetima stipendiranja učenika i studenata Općine Lastovo 

6. Odluka o preuzimanju nekretnina upisanih kao općenarodna imovina u vlasništvu 

Općine Lastovo – zk.ul. 4199 

7. Godišnji plan upravljanja i raspolaganja imovinom Općine Lastovo za 2025. godinu 

8. Plan djelovanja Općine Lastovo u području prirodnih nepogoda za 2025. godinu 

9. Analiza stanja sustava civilne zaštite na području Općine Lastovo u 2024. godini 

10. Analiza i vrednovanje učinaka upravljanja i korištenja komunalne infrastrukture te 

kriteriji i pokazatelji učinkovitosti upravljanja komunalnom infrastrukturom na 

području Općine Lastovo u 2023. godini 

11. Odluka o suglasnosti s projektom Idejno urbanističko arhitektonsko rješenje lučkog 

područja Ubli, faza projekta Idejno urbanističko arhitektonsko rješenje – Izmjena i 

dopuna. 

12. Zaključak – Opservatorij 

13. Odluka o preuzimanju nekretnina upisanih kao općenarodna imovina u suvlasništvu 

Općine Lastovo – zk.ul. 1989 

14. Vijećnička pitanja 

 

Predsjednik Gojko Antica stavlja na glasovanje prijedlog nadopunjenog Dnevnog reda. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da je jednoglasno (sa 

četiri glasa „za“) usvojen nadopunjeni dnevni red. 

 

Carl Ivelja: Prije nego idemo na prvo točku dnevnog reda, samo da vas podsjetim da sam 

zadnje Vijeće tražio da se da kronološki prikaz izmjena Prostornog plana u mjestu Pasadur. 

Da li ste to donijeli danas na vijeće ?  

 

Antonia Frlan: Mogu li ja odgovoriti? Poslala sam vam danas na e-mail link sa Prostornim 



planovima koji su se mijenjali i koje Općina Lastovo ima, da vam ih ne davam sad tu na 

Vijeće, da ih ne gledate na Vijeću, imate link Prostornih planova. 

 

Carl Ivelja: Poslali ste mi to danas ?  

 

Antonia Frlan. Da.  

 

Carl Ivelja: Mogli ste me nazvati, samo da pogledam, ništa drugo. 

 

Antonia Frlan: Ali ja nisam sigurna da ćete vi naći tu to što hoćete jer Općina nije katastar da 

ima kako se neka čestica mijenjala.  

 

Carl Ivelja: Ne, ne, ne…ne radi se o česticama, radi se o Prostornom planu, gdje su bili 

ucrtani putevi. 

 

Antonia Frlan: Za Prostorne planove sam vam poslala link sa Zavoda. 

 

Carl Ivelja: Dobro. Mogli ste me zvati, bilo bi logično da ste me zvali dan prije Vijeća. 

Hvala. 

 

A.D. 1. ZAPISNIK S 24. SJEDNICE OPĆINSKOG VIJEĆA 

Predsjednik Gojko Antica otvara raspravu.  

 

Gojko Antica: Ima li netko nešto za nadodati ili neku primjedbu prije usvajanja? Nitko ništa?  

 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje Zapisnik s 24. 

sjednice Općinskog vijeća. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se Zapisnik s 20. 

sjednice Općinskog vijeća usvaja jednoglasno (sa četiri glasa ,,za“).  

 

Zapisnik s 24. sjednice Općinskog vijeća (u prilogu) 

 

A.D. 2. ZAPISNIK SA 25. SVEČANE SJEDNICE OPĆINSKOG VIJEĆA 

 

Predsjednik Gojko Antica otvara raspravu. 

 

Gojko Antica: Da li nešto treba promijeniti? Jeli sve navedeno zapisano točno? Sve ok. 

 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje Zapisnik s 25. svečane 

sjednice Općinskog vijeća. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se Zapisnik s 25. 

sjednice Općinskog vijeća usvaja jednoglasno (sa četiri glasa ,,za“).  

 

Zapisnik s 25. sjednice Općinskog vijeća (u prilogu) 

 

 

A.D. 3. PLAN UPRAVLJANJA POMORSKIM DOBROM U NADLEŽNOSTI OPĆINE 

LASTOVO 



 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Antoniji Frlan, pročelnici Jedinstvenog upravnog odjela. 

Antonia Frlan: Plan upravljanja je već bio na Vijeću jedna od točaka ali tada su falile neke 

suglasnosti i nešto je trebalo još mijenjati, sad vam je nakon što su dobivene sve suglasnosti te 

ponovo provedeno Javno savjetovanje ponovno dostavljen, s tim izmjenama, na donošenje. 

Već sam ga obrazlagala, ako treba ponovo- ponovit ću. 

Gojko Antica: Jeli ima netko? Ja bi nešto rekao, što sam ja primijetio, neke stvari koje su 

možda logične, a meni kao laiku nisu logične, tipa, imamo ono iznajmljivanje ležaljki, 

suncobrane, imamo trgovinu na veliko i malo, nekakvo auto sa prikolicom-trgovina, nešto 

takvo. I sad mi je logično da na nekim pozicijama može biti sve, a logično da na nekim ne 

može biti sve. S obzirom da sam ja u Portorusu lokalac, onda znam neke stvari. Znam da 

ispred moje čestice maslina ima prostor gdje se može nešto napraviti, ali ispred čestice od 

moga rođaka čestica br. 8200/2 tamo kada je plima ne možeš staviti ni šugaman. Jer je put, 

zid i more. Pa mi nije jasno na kojem dijelu bi se tu moglo staviti nekakvo vozilo sa 

ponudom. Druga stvar je Zaklopatica, konkretno temeljem kojih stvari su postavljene one crte 

gdje se nešto iznajmljuje, npr. kuće koje imaju goste ili možda mogu primat goste, a to je 

konkretno, reći ću imena jer to je javno-nije tajna, ispred Lešića i Barbića, tamo ne možeš 

staviti ležaljku, a ispred meni majke što gradi parcelu, ili onaj Jurović što nije ništa izgrađeno, 

i jedna i druga je neizgrađena, nema ni rive nego neki put, makadamski takoreći, kamenja. 

Tamo je stavljeno. Pa mi to nije jasno. Koji su kriteriji za postavljanje? Ili je to stavljeno 

onako da se ima mogućnost? 

Antonia Frlan: Da, prvo je bilo stavljeno sve, ali na takav Plan nije dobivena suglasnost, 

trebalo se točno definirati. Mene je više bilo strah da će se oni koji imaju kuće i apartmane 

žaliti ako stavimo na natječaj njihovu česticu jer on ležaljku realno može staviti ispred svoje 

kuće u svakom slučaju ako ne iznajmljuje. Više me bilo strah da bi se ljudi pobunili jer smo 

im stavili njihovu rivu na natječaj. 

Gojko Antica: Nije to njihova riva, to je Općinska riva.  

Antonia Frlan: Dobro, tako sam se izrazila. Rivu ispred njihove kuće. Nego ako je ne stavimo. 

Ali morale su se odrediti neke čestice. Tri puta je bio na javno savjetovanje, nitko se nije 

oglasio po pitanju niti jedne čestice jeli mu odgovara ili ne odgovara. Stavljene su eto tako 

otprilike da se mogu staviti sve djelatnosti koje se mogu pojaviti u svim uvalama i da potrebe 

i onoga što je do sada bilo, za što smo do sada davali koncesijska odobrenja, budu 

zadovoljene. Ne govorim da je idealno, ni da smo sve čestice pogodili. Ni da su lokacije 

najbolje ali.. 

Gojko Antica: Uvijek je pitanje dali staviti više ili manje, recimo konkretno ovdje ima nešto 

mjesta, to se zna, to je malo more, nasip od puta, izbačen. Ali ovdje i ovdje fizički kad je 

plima ne možeš staviti ni šugaman. Doslovno. Tako da mi..možda i ovdje gdje je meni ovo 

stablo, možda… 

Antonia Frlan: Bit će natječaj pa možda neće biti ništa.  

Gojko Antica: Ok. Ali  možda je logičnije da smo stavili ispred onih kuća koje imaju goste 

ako čovjek hoće iznajmiti, ali možda mu nebi bilo u interesu, što ti govoriš, da mu netko 

ispred kuće uzme koncesiju.  



Antonia Frlan: Ja sam očekivala da će biti neka primjedba na Javno savjetovanje jer bi možda 

bilo lakše donijeti kada se čuju mišljenja različitih ljudi ali nije došlo ni jedno. 

Carl Ivelja: Recite mi ova karta, 13. i 14. skuteri, to se odnosi na vodene skutere, jeli tako?  

Antonia Frlan: Da.  

Carl Ivelja: Ne odnosi se na kopnene skutere? 

Antonia Frlan: Ne, ne, to je samo za morske.  

Gojko Antica: Dobro. Jeli ima još netko kakvo pitanje ? Mislim, Plan upravljanja pomorskim 

dobrom je jedan malo, nebi rekao vrući kolač, ali to je nešto novo i treba se usuglasit dosta 

stvari sa lokalcima i pojedincima pa bilo bi dobro da oni to sve čime se god bave, da se to 

legalizira i da Općina bude, ajmo reći u simbiozi sa njima. Sad kako će to ispasti to je sad na 

njima svima.  

Antonia Frlan: Nije se nama ništa bitno mijenjalo u onome što smo dosada radili, mi smo i do 

sada imali Plan upravljanja i davali koncesijska odobrenja, djelatnosti su ostale iste i naplata 

je možda sada možda malo veća, ali sve se to naplaćivalo i do sada.  

Gojko Antica: Znači svi ovi koji maju stolove, štekate ispred restorana, to se naplaćivalo? 

Antonia Frlan: Da,  to se sve naplaćivalo. Nitko nije ilegalno.  

Carl Ivelja: Samo jedan čas. Ispred kuće, moje kuće gdje ja živim, kako se smatra to kao 

obala? Jeli to isto pomorsko dobro?  

Antonia Frlan: Tretirali smo vam je kao javnu površinu. 

Carl Ivelja: Kao javnu površinu? I dalje je tretirate tako? 

Gojko Antica: Javna površina ili pomorsko dobro, to je razlika.  

Carl Ivelja: Razlika u imenu. 

Antonia Frlan: Nije razlika u imenu. Razlika je u regulativi. Za pomorsko dobro je nadležan 

ovaj plan, a za javnu površinu je Odluka o zakupu javnih površina.  

Gojko Antica: Dobro.  

Gojko Antica: Je li ima još netko pitanje vezano uz Plan upravljanja pomorskim dobrom?  

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje Plan upravljanja 

pomorskim dobrom u nadležnosti Općine Lastovo.  

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se Plan upravljanja 

pomorskim dobrom u nadležnosti Općine Lastovo donosi jednoglasno (sa četiri glasa ,,za“).  

 

Plan upravljanja pomorskim dobrom u nadležnosti Općine Lastovo.  

 (u prilogu) 

 

A.D. 4. ODLUKA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ODLUKE O REDU NA 

POMORSKOM DOBRU 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Antoniji Frlan, pročelnici Jedinstvenog upravnog odjela. 



Antonia Frlan: Dobili ste u materijalima Odluku o izmjenama i dopunama Odluke o redu na 

pomorskom dobru i mišljenje, odnosno uputu Ministarstva o izmjenama koje je potrebno 

uvrstiti. Nismo bili stavili ovlasti pomorskog redara u slučaju kršenja Odluke pa je to sada 

dodano u članku 1. ove Odluke i u članku 2. je izmijenjen naziv, ne može komunalni i 

pomorski redar djelovati na pomorskom dobru iako je ovo u nas značilo da je u pitanju ista 

osoba. Ali to smo sada makli i stavili samo pomorski redar. To su samo te dvije izmjene.  

 

Gojko Antica: Dobro, ali ovdje piše koje su mjere koje pomorski redar ovlašten i obavezan 

rješenjem ili drugim propisanim načinom narediti fizičkim i pravnim osobama, znači, u 

ovome ovdje što sam ja iščitao, ispada da komunalni redar može… 

 

Antonia Frlan: Pomorski 

 

Gojko Antica:.. u slučaju neke gradnje, dogradnje, devastacije, da može postupiti. Jeli tako?  

 

Antonia Frlan: Dobro. Ako se radi o gradnji može postupit naravno, ali na način da će 

obavijestiti građevinsku inspekciju. 

 

Gojko Antica: Dobro. Jednom riječju, tko je radio-doradio je, a tko nije radio… 

 

Gojko Antica: Ok. Onda je jasno sve.  

 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje Odluku o izmjenama i 

dopunama Odluke o redu na pomorskom dobru. 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se Odluku o izmjenama 

i dopunama Odluke o redu na pomorskom dobru donosi jednoglasno (sa četiri glasa ,,za“).  

 

Odluka o izmjenama i dopunama Odluke o redu na pomorskom dobru.  

(u prilogu) 

 

A.D. 5. PRAVILNIK O NAČINU I UVJETIMA STIPENDIRANJA UČENIKA I 

STUDENATA OPĆINE LASTOVO 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Antoniji Frlan, pročelnici Jedinstvenog upravnog odjela. 

Antonia Frlan: Mislim da smo vam ovaj Pravilnik bili slali i na e-mail vezano za eventualne 

vaše primjedbe i mišljenja. Konačni prijedlog je bio na Javnom savjetovanju trideset (30) 

dana i nije bilo nikakvih komentara ni primjedbi na njega. Sad vam je na donošenju. Zadržani 

su neki kriteriji iz prošlog i nastojalo se proširiti maksimalno da što više učenika i studenata 

dobije stipendije, a opet da postoje neki kriteriji jer ne može.. 

Carl Ivelja: Ja bi postavio jedno pitanje ako može. Jeli se zna koliko ima djece na fakultetu sa 

Lastova? Imate li taj podatak?  

Antonia Frlan: Točan nemamo. 

Carl Ivelja: Otprilike? 

Anita Jančić Lešić: Ja mislim trinaest do petnaest.  

Carl Ivelja: Petnaest. Koliko ima srednjoškolaca?  



Anita Janči Lešić: Ne znam napamet, dvadesetak.  

Carl Ivelja: Dobro, znači tu negdje oko trideset pet do četrdeset djece. Kad smo pričali o 

stipendijama, to je bilo prije dvije godine ako se ne varam, rekli smo da ćemo svakome 

djetetu dati mogućnost dobivanja stipendije. Bez obzira dali ima trojku, četvorku ili peticu. 

Ima nas jako malo, jako malo djece, nije velika razlika, i ne znam kolika bi to bila razlika da 

se napravi neki novi kriterij da svako dijete dobije stipendiju. Jer ne znam jeste li izračunali, 

trebali biste imati podatak, lako možete doći do toga, koliko djece prolazi sa četiri, koliko sa 

tri. Može se to doznati, ako se ima volje može se doznati. Mislim da je Pravilnik loš, nije za 

svakoga. Dosta se djece neće obuhvatiti. Žao bi mi bilo da je ijedno dijete ne dobije. Trebali 

ste o tome.. 

Anita Jančić Lešić: Slažem se.  

Antonia Frlan: To onda nije stipendija. Ako se daje svima to nije stipendija nego novčana 

pomoć djeci.  

Carl Ivelja: Nazovite to kako hoćete. 

Antonia Frlan: Ali rekli ste Pravilnik o stipendiranju. Za stipendiranje postoje kriteriji, treba 

ispuniti neke kriterije i ne mogu svi dobiti.  

Carl Ivelja: Da, da, kada smo govorili prvi put prije dvije godine o stipendijama, baš se 

sjećam da je to Dino predložio bio, da se svakome djetetu da.. 

Antonia Frlan: To je nešto drugo onda. To nije stipendija.  

Carl Ivelja: Ali o tome smo pričali tada. Tada ste trebali reći da to nije stipendija nego je to 

novčana pomoć. Mogli smo se opredijeliti za novčanu pomoć, a ne za stipendije. 

Anita Jančić Lešić: Obično općine, odnosno županije, Država,  učenike i studente pomaže 

putem stipendija. Mi ovdje da bi poboljšali kriterije možemo sniziti, možete izglasati ako 

želite, da se snizi ovaj kriterij za prosjek ocjena 4,00. To vi možete predložiti, imate pravo 

izglasati ako smatrate da treba veći obuhvat djece koja bi dobila stipendiju.  

Carl Ivelja. Samo se nadam da ako mi izglasamo takvo nešto da se neće dogoditi da će ta 

stipendija dobit sa još sa dva-tri mjeseca zakašnjenja. Sad se usklađivala sa nekih Zakonom, 

kako ste mi rekli da se usklađivala ovaj Pravilnik o stipendijama, da se usklađuje sa zakonom. 

Prošlo je sada već dva mjeseca.  

Anita Jančić Lešić: Ide retrogradno. 

Antonia Frlan: Dobit će, djeca koja dobiju stipendiju, dobit će od početka školske godine.  

Anita Jančić Lešić: Džaci dobivaju od devetoga mjeseca a studenti od desetoga.  

Gojko Antica: A deset mjeseci dobivaju. Mislim da dobro je da se djeca potiču, pomažu i da 

se natječu i da će imati bolje ocjene, to je dobro. Samo što je, ako ćemo kroz natjecanje, oni 

nisu ni znali da će dobiti stipendiju ako budu imali 4,00, tako da su imali ocjene kakve su 

imali, do sada se nisu natjecali, natjecat će se tek dogodine, jeli. Tako da onaj tko ne upadne u 

ovo- dobit će stipendiju, tko ne upadne-neće. Moje mišljenje je, to sam već podijelio s nekim 

ljudima, da naša djeca koja su u školi nisu jednaka, nisu ravnopravna sa drugom djecom, 

nemaju mogućnost menze, nemaju mogućnost prehrane-ako nisu u domu, onda su odvojeni 



od roditelja, ne upisuju svi istu školu, netko upiše težu školu, netko gimnaziju, netko neku 

strukovnu lakšu…Nekome ide bolje škola, nekome lošije. Mislim da ako idemo na ovaj 

prosjek 4,00 da će mali postotak djece, neki su pali godinu, neki su imali većih problema, neki 

manjih, neću ulazit u to ali … 

Carl Ivelja: To se ne odnosi na studente. Ocjene, samo na srednjoškolce.  

Gojko Antica: I studenti trebaju biti redovni. 

Carl Ivelja: Dobro, studenti su uglavnom svi redovni. Nema prosjeka 3,4 ili 3,5.   

Antonia Frlan: Nema. Ali je redovno upisivanje, ali nije da studenti sad baš svi završavaju 

godinu za godinu.  

Gojko Antica: Netko parcijalno upiše ili preskoči godinu, nebitno. Ali ja sam uvijek za džake, 

i za studente isto, nisu bitne ocjene, sad govorim o ovim koeficijentima, ocjenama. Tako da 

djeca su takva kakva jesu, i dođu iz Lastova, iz malih razreda, dođu jedan put u veliki, to je 

šok, onda ti je šok što si uopće ušao u školu, sam si, prepušten sam sebi, i sad ako im idemo 

staviti taj 4,00, mislim da će biti mali postotak djece koji će to moći konzumirati. Mislim, 

barem ja tako mislim, ne znam. Ja znam po mojima. Moji nisu 4,00. Ne govorim sad u 

njihovo ime, da se razumijemo, ali to je istina.  

Anita Jančić Lešić: Ja se slažem da je možda 4,00 veliki prosjek iz razloga što ima djece koja 

žele ići dalje, ona će možda tući neke prosjeke, ali djeca koja su u strukovnim školama, njima 

je bitno da završe školu. Njih ne motivira ništa da bi imali prosjeke.  A isto tako su nam 

potrebni i važni i vrijedni članovi zajednice koja će ovdje raditi. Tako da predložite koji 

prosjek. 

Antonia Frlan: Samo ću vam još nešto reći, od svih pravilnika koje sam pogledala prije nego 

li sam sastavila ovaj, nigdje nije bio prosjek ispod 4,00. Niti jedan jedini.  

Gojko Antica: Dobro, to nama ne uskraćuje, da mi ne donesemo bilo kakvu odluku. 

Antonia: Naravno da ne uskraćuje, samo vam govorim. I Pravilnik je, ovakav, bio mjesec 

dana na javnom savjetovanju.  

Gojko Antica: Što bi sada trebao ponovo ići? 

Antonia Frlan: A trebao bi, vi odlučite.  

Dino Katić: Ako bilo što mijenjamo, treba ići.. 

Antonia Frlan: Mijenja se bitna stavka.  

Anita Jančić: Dobro, mislim da vijećnici imaju pravo. 

Antonia Frlan: Naravno da imaju pravo, nisam rekla da nemaju.  

Dino Katić: Carl govori, ima saznanja da puno djece imaju ispod prosjeka.  

Carl Ivelja: Da. Nema ih puno sa 4,00, što ja znam.  

Dino Katić: Imah ih par, ali sad da se prilagođavaju uvjeti natječaja, da prilagođavamo 

njima…opet je kontraproduktivno. Možda treba biti poticaj da se djeca potrude…ali opet sa 



druge strane hoće li se potrudit za 70 ili 100 eura. Ali to je isto sada, s obzirom na ovu 

inflaciju i sve, što je danas 70 eura. Bolje nego ništa ali.. 

Carl Ivelja: A ako nije ništa? 

Dino Katić: Možda ako potičemo izvrsnost trebalo bi podignuti. 

Gojko Antica: Mi tek potičemo za sljedeću godinu. Ovu nemaš što poticati jer su rezultati iza 

njih.  Ali idemo okrenut pilu naopako. Mi ćemo podijeliti od tih 40.000,00 eura – 20.000,00 

što ćemo sa ovih drugih 20.000,00? Hoće li se oni izgubiti ili će se upotrijebiti u nešto drugo, 

školstvo, ili nešto korisno. Ajmo i to uzeti u obzir. Ako mi taj novac, već smo odredili 

kriterije, odredili smo da će se potrošiti 100 eura na studenta, i 70 eura na džaka koji ima 4,00, 

dogodit će se da ćemo potrošiti tih 40.000,00 eura ako bude sad karikiram, deset džaka i 

šesnaest studenata, to je 1.600-1.700 eura. Ostat će sredstva, novci će ostati, hoćemo li mi taj 

novac upotrijebiti na nešto pametnije, hoćemo li ga izgubiti ili ne znam što će biti sa tim 

novcem. Tako da i to treba uzeti u obzir.  

Anita Jančić Lešić: Kažem, ovo jest Pravilnik o stipendiranju, ali ja sam nekako stava da treba 

obuhvatiti što veći broj djece, kriteriji neki moraju postojati, ali evo predložite i ako se 

slažete, a mislim da se većina  slaže, da se jednostavno to izglasa.   

Dino Katić: Imali smo mjesec dana vremena.  

Antonia Frlan: Točno, svima vam je poslano na e-mail i rečeno da će biti na Javnom 

savjetovanju. Sad kad je došlo na sjednicu Vijeća, sad ćemo ponovno mijenjati. Mijenjajmo. 

Dino Katić: Treba pustiti ovako i vidjeti manjkavost. 

Anita Jančić Lešić: Vijećnici, odlučite većinski.  

Gojko Antica: A što ćemo sa viškom ? 

Anita Jančić Lešić: Ma pusti, to sada nije tema. 

Dino Katić: Predviđena sredstva ne moraju se potrošiti.  

Antonia Frlan: Ne morate sada odlučivati o tome, na ovoj točci. 

Gojko Antica:  Znači ne mora se potrošiti. Znači ovamo ćeš nekoga „zakinuti“, a ovamo ih ne 

moraš potrošiti.  

Antonia Frlan: Potrošit će se na nešto drugo, ali ne morate sada u ovoj točci odlučivati o tome. 

Ne znamo ni koliko će ostati.  

Dino Katić: Projekcija je jedno. 

Carl Ivelja: Kad je već sada ovakvo stanje neka prođe ovako, za dogodine da se to promijeni, 

obavezno da se promijeni.. 

Anita Jančić Lešić: To vi mijenjate.  

Carl Ivelja: Mi ćemo to promijeniti. A to ćemo donijeti točku, znate, sada je dvanaesti mjesec, 

počelo se govoriti o stipendijama, kada, u šestom mjesecu? Nemam pojma kada, znači počet 

ćemo pričati o tome prije kraja godine, da dođe na red u deveti-deseti mjesec.  



Anita Jančić Lešić: Ovako, svaki vijećnik ima pravo predložiti… 

Carl Ivelja: Evo, ja sada predlažem ovo. Da se sada ne dogodi da djeca opet ne dobiju 

stipendije radi toga što nismo donijeli.. 

Anita Jančić Lešić: Nemojmo govoriti unaprijed. Odlučujemo sada. Ako neki vijećnik smatra 

da je ovo previsoki kriterij, on ima apsolutno pravo reći da želi neki drugi, ovdje recimo da 

želi smanjiti prosjek. Ako vijećnici izglasaju apsolutno ok. 

Carl Ivelja: A dali to znači da ćemo trebati opet donijeti Pravilnik na savjetovanje? 

Gojko Antica: Opet ćemo ići na savjetovanje ako sad ne prođe. 

Carl Ivelja: I opet mjesec dana dok pa dok bude druga sjednica…proći će dva mjeseca i tako 

dalje.  

Antonia Frlan: Uredu, sljedeće godine u petom mjesecu recite da želite izmjenu i da se 

pripremi i da ide na Javno savjetovanje. Ako se dogovorite.  

Carl Ivelja: A retroaktivno će se dati novci? 

Antonia Frlan: Sada će se dati retroaktivno novci, od početka školske, odnosno akademske 

godine. 

Carl Ivelja: Zašto bi onda bilo koje dijete…Dobit će novce u prvom, drugom mjesecu-kad 

bude. Neka se onda smanji prosjek.  

Anita Jančić Lešić: Ok.. Ajde. Reci prijedlog.  

Gojko Antica: Predlažem da onda bude prosjek „vrlo dobar“ 3,50, znači trebat će ići ponovo 

na javno savjetovanje koliko sam razumio i da to bude u ovome kriteriju za stjecanje 

stipendije na „vrlo dobar“ i „odličan“ prosjek, znači 3,50, da taj može dobivati stipendiju od 

Općine Lastovo. Tko je za?  

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje Pravilnik o načinu i 

uvjetima stipendiranja učenika i studenata Općine Lastovo. 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se Pravilnik o načinu i 

uvjetima stipendiranja učenika i studenata Općine Lastovo donosi jednoglasno (sa četiri glasa 

,,za“).  

Pravilnik o načinu i uvjetima stipendiranja učenika i studenata Općine Lastovo 

(u prilogu) 

 

Antonia Frlan: Što ste izglasali sada?  

Gojko Antica: Da se mijenja na 3,50.  

Antonia Frlan: Jeste li donijeli Odluku ili?  

Gojko Antica: Pa ja sam predložio tako. Izmjenu. 

Antonia Frlan: Dobro, ali onda ne ide na Javno savjetovanje, ako ste sad glasovali i svi ste se 

složili.  

Gojko Antica: Ali rekla si da treba ići ponovo. 



Antonia Frlan: Trebalo bi ali onda samo niste donijeli ovaj Pravilnik, pa ćemo ga izmijeniti 

i… 

Anita Jančić Lešić: A mogu li ga donijeti sa ovom izmjenom?  

Antonia Frlan: Ako su ga donijeli, donijeli su ga,  ne ide na javno savjetovanje više.  

Gojko Antica: Mi smo razumjeli da mora sada ponovo ići.  

Anita Jančić Lešić: Nisu ga izglasali još. 

Gojko Antica: Tko ga treba izglasati? 

Anita Jančičć Lešić: Pa vi. 

Gojko Antica: Pa mi smo ga izglasali sad. 

Antonia Frlan: Izglasali su ga. 

Anita Jančić Lešić: Kako su ga mogli izglasat. 

Antonia Frlan: A evo…zato što je Predsjednik pitao i svi su se složili. 

Gojko Antica: Ja predlažem da je prosjek ocjena 3,50 i da se taj dio mijenja. Ali jeli to sada 

treba ići na Javno glasanje ja ne znam ?!   

Anita Jančić Lešić: Može se, samo da nešto ja kažem, može se na dva načina. Može se ovako 

reći: Predlažem izmjenu u pravilniku da umjesto 4,00 bude 3,50 i glasujemo za tu izmjenu.  

Gojko Antica: Pa to sam ja tako i rekao. 

Anita Jančić Lešić: I onda se izglasa Pravilnik. I nakon toga se može dati na glasovanje 

Pravilnik. Ili se to istovremeno… 

Dino Katić: Donosi se sa izmjenama..  

Antonia Frlan: Ne, ne. Ovako, ili je trebalo staviti ovaj Pravilnik na glasovanje kakav je i da 

se ne izglasa - da se nije izglasalo i ići će se u izmjenu ili ako je stavljen na glasovanje - 

donesen je i više nema javnog savjetovanja nakon što je Općinsko vijeće donijelo Pravilnik. 

Donesen je. 

Anita Jančić Lešić: Sa izmjenom od 3,50. 

Antonia Frlan: Tako je, sa izmjenom. 

Anita Jančić Lešić: I gotovimo smo. Idemo.  

Rino Barbić: Onda je to, to.  

Carl Ivelja: Onda je to jednostavniji način. 

Gojko Antica: To je onda riješeno.  

Antonia Frlan: Ispravno je ono što sam rekla prije, da se on ne donese i da ide na javno 

savjetovanje, ali ako ste ga vi donijeli… 

Gojko Antica: Skratili smo ga. Znači.. 



Antonia Frlan: Pravilnik je donesen sa 3,50 

Gojko Antica: Pravilnik o načinu i uvjetima stipendiranja učenika i studenata Općine Lastovo 

jednoglasno je donesen na način da se promijeni stavak… 

Antonia Frlan: Članak 4. stavak 2.6. 

Gojko Antica: Gdje se navodi da je koeficijent za dobivanje stipendije 4,00, se promijenio na 

3,50. 

Dino Katić: Za ove iznose je to ok.  

Anita Jančić Lešić: Idemo dalje.  

A.D. 6.  ODLUKA O PREUZIMANJU NEKRETNINA UPISANIH KAO 

OPĆENARODNA IMOVINA U VLASNIŠTVU OPĆINE LASTOVO – ZK.UL. 4199 

 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Antoniji Frlan, pročelnici Jedinstvenog upravnog odjela. 

Antonia Frlan: Ovdje je većina čestica nastalo cijepanjem odnosno kad su se ucrtale cesta sv. 

Kuzme i Damjana i cesta sv. Antuna pa neki dijelovi koji su ostali uz cestu a upisana je 

općenarodna imovina i nalazi se u građevinskom području Općina bi se mogla upisati.    

 

Gojko Antica: Ima li netko primjedbu na ovu Odluku? To su uglavnom ceste?  

 

Antonia Frlan: Čestice uz cestu.  

 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasanje Odluku o preuzimanju 

nekretnina upisanih kao općenarodna imovina u vlasništvu Općine Lastovo – zk.ul. 4199. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (s četiri 

glasa „za“) donosi  

 

Odluka o preuzimanju nekretnina upisanih kao općenarodna imovina u vlasništvu 

Općine Lastovo – zk.ul. 4199 (u prilogu) 

 

 

A.D.7. GODIŠNJI PLAN UPRAVLJANJA I RASPOLAGANJA IMOVINOM 

OPĆINE LASTOVO ZA 2025. GODINU 

 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Antoniji Frlan, pročelnici Jedinstvenog upravnog odjela. 

Antonia Frlan: U ovome Planu je navedena imovina Općine Lastovo. Prvo su trgovačka 

društva, poslovni prostori, stanovi, građevinska i poljoprivredna područja. U tablici je 

navedeno što je planirano za prodaju, za koje nekretnine je prodaja u tijeku. Neprocijenjene 

nekretnine u vlasništvu koje se procjenjuju i za koje je potrebno riješiti imovinsko-pravne 

odnose. Zahtjevi za darovanje nekretnina koji se nalaze u Ministarstvu državne imovine, 

odnosno prebačeni su sad u Dubrovačko-neretvansku županiju. Način na koji se upravlja 

komunalnom infrastrukturom i koje su smjernice za učinkovito raspolaganje.   



Carl Ivelja: Kada se planira napraviti natječaj za prodaju ove, dijela zgrade stare škole- 

Počuvalo?  

Antonia Frlan: Dobili smo neki dan procjembeni elaborat tako da uskoro. 

Carl Ivelja: Za koliko bi otprilike to moglo biti? Mjesec dana? 

Antonia Frlan: Za mjesec nećemo. 

Anita Jančić Lešić: Moramo  

Carl Ivelja: Što tu još treba sve napraviti? 

Anita Jančić Lešić: Možemo mi to dati s obzirom da imamo procjembeni elaborat na prodaju. 

Antonia Frlan: Ne možemo dati još na prodaju jer etažno vlasništvo još nije završeno. 

Anita Jančić Lešić: Da, etažno vlasništvo još moramo završiti i razmislit o tome da li da 

idemo, ako Općina Lastovo daje na natječaj svoju imovinu, taj natječaj je otvoren svim 

ljudima na ovome svijetu.  

Rino Barbić: A ne samo onima koji tu žive? 

Anita Jančić Lešić: Ne. Svima. Znači, bilo kome, strancu, bilo tko može kupiti tu imovinu. 

Pretpostavljam da tamo neće biti nekog interesa međutim mislim da bi bilo vrijedno razmisliti 

o mehanizmima stambenog zbrinjavanja, to do sada nikada nismo imali. Odnosno da se 

eventualno razmisli o tome da se napravi nekakav Pravilnik o stambenom zbrinjavanju gdje bi 

onda se mogli kandidirati mlade obitelji sa Lastova, stanovnici i tako dalje. Mislim da bi o 

tome trebalo malo isto porazmisliti dok se ovaj etažni elaborat riješi do kraja. Jer nama je cilj 

da imovinu koja nije u funkciji, stavimo u funkciju i da tamo ljudi žive, a ne da propada. To je 

jedan dio priče, a opet kao zajednica mislim da nam je u interesu da omogućimo nekakvo 

priuštivo stanovanje ljudima koji žive na otoku.  

Carl Ivelja: Pa misli da bi trebali, slažem se sa vama da bi to trebali napraviti. Promisliti o 

načinu. 

Anita Jančić Lešić: Čista prodaja je ekonomska prodaja na koju može kupiti bilo tko na 

ovome svijetu praktički. 

Dino Katić: Ovo je najam što govorite? 

Anita Jančić Lešić: Ne, ne, o prodaji govorim.  

Dino Katić:  I ne mogu se staviti u povlašteni položaj ljudi sa prebivalištem…? 

Anita Jančić Lešić: Ne možemo reći da su u povlaštenom položaju ali postoji… 

Antonia Frlan: Treba vidjeli jeli to uopće moguće. 

Anita Jančić Lešić: Da li je moguće da se ide na stambeno zbrinjavanje, recimo to tako. Na 

nekakve mehanizme stambenog zbrinjavanja kojima bi omogućili… 

Carl Ivelja: Prednost nekome u odnosu na drugoga.. 

Gojko Antica: Pa nećemo stambeno zbrinuti nekoga iz Njemačke, ako tu neće stanovati. To 

nije zbrinjavanje, to je kupoprodaja.  



Anita Jančić Lešić: Hoćemo li napraviti pauzu?  

Gojko Antca: Predlažem pauzu.  

Nakon kratke pauze Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje  

Godišnji plan upravljanja i raspolaganja imovinom općine Lastovo za 2025. godinu. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (s četiri 

glasa „za“) donosi  

 

Godišnji plan upravljanja i raspolaganja imovinom općine Lastovo za 2025. godinu. 

(u prilogu) 

 

A.D.8. PLAN DJELOVANJA OPĆINE LASTOVO U PODRUČJU PRIRODNIH 

NEPOGODA ZA 2025. GODINU 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Antoniji Frlan, pročelnici Jedinstvenog upravnog odjela. 

Antonia Frlan: Ovim Planom su navedene prirodne nepogode koje se mogu dogoditi  na 

području Općine Lastovo. Povjerenstvo koje poslove obavlja i kako djeluje u slučaju bilo koje 

nepogode. Ova Procjena rizika je sada iz 2021. godine, u postupku je donošenje nove ali 

opasnosti za područje Općine Lastovo su ostale iste. I to je to. Koje su mjere za ublažavanje i 

otklanjanje izravnih posljedica.  

Gojko Antica: Imao sam tu jedno pitanje. Jeli se u ovome Godišnjem planu upravljanja 

navodi tko je u Stožeru civilne zaštite ?  

Antonia Frlan: Ne. 

Gojko Antica: A gdje sam ja to onda pročitao? 

Antonia Frlan: To ste našli u druge dokumentu. Ovo je Plan djelovanja.  

Gojko Antica: U ovome drugome dokumentu sam našao da se u Stožeru civilne zaštite.. 

Antonia Frlan: To ćete.. to vam je sljedeća točka. 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasanje Plan djelovanja Općine 

Lastovo u području prirodnih nepogoda za 2025. godinu 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (s četiri 

glasa „za“) donosi  

 

Plan djelovanja Općine Lastovo u području prirodnih nepogoda za 2025. godinu 

(u prilogu) 

 

 

A.D.9.  ANALIZA STANJA SUSTAVA CIVILNE ZAŠTITE NA PODRUČJU OPĆINE 

LASTOVO U 2024. GODINI 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Antoniji Frlan, pročelnici Jedinstvenog upravnog odjela. 



Antonia Frlan: Ovom Analizom je određeno koji su sve akti doneseni od strane Općinskog 

vijeća, od strane Općinske načelnice koji su bili na snazi u 2024. godini. Koje su operativne 

snage sustava civilne zaštite, navedeni su članovi Stožera civilne zaštite. Ove godine je bila 

izmjena, predstavnik Hotela Solitudo, ostali su članovi ostali kao i do sada. Održana je 

sjednica i vježba civilne zaštite u ovoj godini. Operativne snage vatrogastva i njihovi resursi, 

koliko je sredstava izdvojeno iz Općinskog proračuna za ovu godinu, koje su udruge 

uključene, odnosno bi trebale biti uključene u civilnu zaštitu, povjerenici-njih ćemo trebati 

mijenjati i malo ih revidirati sa ovom novom Procjenom rizika i navedeno je koje su pravne 

osobe od interesa za sustav civilne zaštite.    

Gojko Antica: Znači to će biti sljedeću godinu? Izmjene tih povjerenika ? 

Antonia Frlan: Hoće, sada je u tijeku izrada nove Procjene rizika jer ističe krajem ove godine.  

Gojko Antica: Dobro, to sad ne odlučujemo jer ja sam primijetio da predstavnik ambulante 

nije na tom spisku, iz opravdanog razloga jer se non-stop mijenja, a sada imamo doktoricu 

koja je tu već duže vrijeme i smatram da u tom Stožeru, kao što imamo predstavnika 

Komunalca, vatrogasaca i tako dalje, moramo imati obavezno predstavnika ambulante. E sad, 

kad se to donosi, kada se to mijenja.. 

Antonia Frlan: Mandat Stožeru traje koliko i mandat Općinskom načelniku. Tako da. 

Gojko Antica: Mislim da je to propust. To je moje mišljenje, ne morate se složiti, ali smatram 

da je… 

Antonia Frlan: Može se izmijeniti, može se dodati.  

Anita Jančić Lešić: Možemo li je tu sada dodati? 

Antonia Frlan: Ne, to je Odluka koju vi donosite nevezano za Općinsko vijeće. Ovdje je samo 

prepisano kakva je Odluka donesena, tko su imenovani članovi, ali ne imenuje ih Vijeće. 

Anita Jančić Lešić: Dobro, onda ćemo krenuti u to.  

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasanje Analizu stanja sustava 

civilne zaštite na području Općine Lastovo u 2024. godini. 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (s četiri 

glasa „za“) usvaja 

 

Analiza stanja sustava civilne zaštite na području Općine Lastovo u 2024. godini. 

( u prilogu) 

 

 

 

A.D.10. ANALIZA I VREDNOVANJE UČINAKA UPRAVLJANJA I KORIŠTENJA 

KOMUNALNE INFRASTRUKTURE TE KRITERIJI I POKAZATELJI 

UČINKOVITOSTI UPRAVLJANJA KOMUNALNOM INFRASTRUKTUROM NA 

PODRUČJU OPĆINE LASTOVO U 2023. GODINI 



Predsjednik Gojko Antica daje riječ Antoniji Frlan, pročelnici Jedinstvenog upravnog odjela. 

Antonia Frlan: Ovdje su navedena komunalna infrastruktura i komunalne djelatnosti nazivima 

i na koji način bi trebalo upravljati. Koje su slabosti trenutne i kako bi se trebale popravljati i 

koji bi bili onda kriteriji- pokazatelji učinkovitosti. Imate li pitanja? 

Gojko Antica: Dobro, mi imamo situaciju na Lastovu da imamo to što imamo i onda u slučaju 

potrebe se intervenira. Tipa ako se začepi odvodnja u Ublima onda se intervenira, ako se 

pokvari dole u groblje frižider onda se intervenira..ne znam… što je s time, znam da je bio 

neki problem neki dan. I isto tako uređenje što se tiče zelenih površina i sve što ide-

održavanje, znači tu Općina zajedno sa Komunalcem odrađiva većinu ovih navedenih 

komunalnih-infrastrukturnih problema i problematike. Malo vodovod, malo groblje, ustvari 

vodovod nije više Komunalac, javne površine i groblje je Komunalac a vodovod  i odvodnja 

je.. 

Antonia Frlan: Tako je. Imamo još javnu rasvjetu koja je opet posebna firma.  

Gojko Antica: Evo ja ću vam reći jednu žalosnu istinu, ali mogu reći da naš Komunalac je 

puno bolji nego što je Split. Split je katastrofa. Pun smeća i otpada svuda. Nevjerojatno. 

Naročito oko škola i stadiona i oko Jokera. To su ulice i grmovi puni svega. Ne znam na što 

smo spali, ali činjenica je da mi proizvodimo to smeće i da mi prvi ga ne zbrinjavamo i da 

naša djeca i ovi koji idu u školu isto bacaju na cestu pa to raznosi bura i vjetar i mislim da 

ćemo se morati malo više potruditi i baviti sami sa sobom, a ne čekati da nam neko drugi čisti 

za nama. Sad smo se dotakli te javne površine. 

Carl Ivelja: Ova točka groblje f.. Znači „Nedostatak uređenih staza u dijelovima groblja, 

Nedostatak uređenih staza u dijelovima groblja. Potrebno postavljanje video nadzora na ulazu 

u groblje.“ Nije mi jasno zašto ide video nadzor na groblju? Da li to da se vidi jeli Komunalac 

čisti - osoba zadužena za čišćenje groblja čisti groblje ili zašto je to? Ima li vandalizma na 

groblju ?  

Anita Jančić Lešić: Koliko ja znam ne. 

Gojko Antica: Možda netko krade cvijeće? 

Anita Jančić Lešić: Ma gledajte ne. Inače, tendencija je da se te javne odnosno groblje da se 

osigura i tako dalje. Mislim da kod nas nema vandalizma i da to nama nije prioritet. To ne 

znači da se ne može napraviti ali mislim da nije prioritet pored drugih stvari.  

Carl Ivelja: Malo mi je čudno. Izgleda mi kao da se nešto događa na tome groblju.. 

Anita Janlić Lešić: Ne, u principu u Planu napišeš sve ono što bi trebalo napraviti. Kod nas 

neke stvari su jako loše i idemo to raditi prvo, negdje se pokaže neki prioritet pa to ideš raditi, 

neke stvari će doći na kraju. Mislim da će to doći na red tko zna kada s obzirom na naše 

financijske mogućnosti. Ali nema nikakvih problema koliko ja znam da bi to bio prioritet.  

Carl Ivelja: Što se tiče ovih nerazvrstanih cesta, neke ceste su nekada imale znakove. 

Prometne. Ti znakovi su skinuti. Slučajno, namjerno-nenamjerno. Prije deset, petnaest, 

dvadeset godina. Možda bi trebalo opet malo pogledati gdje fale ti znakovi, gdje su bili 

znakovi, postoje ostaci znakova i vratiti te znakove. Svjedoci smo da se ovih zadnjih par 

godina dosta cesta urušilo zbog prekomjerne težine. 



Anita Jančić Lešić. Jesmo li dobili, pardon,  

Carl Ivelja: Zbog bahatosti, zbog, jednostavno zbog bahatosti. Znači nekoga nije briga hoće li 

oštetiti cestu. Tamo iza mene se oštetila cijela cesta, pokazao sam vam slike, oštetila se cijela 

asfaltna cesta, zato što je netko lijen i bahat, briga ga. I za to nije sankcioniran. Mogao je to 

korigirati, a ako se već dogodilo što se dogodilo, može to vratiti na neki drugi način. Ne može 

se asfaltirati, znam da se ne može asfaltirati cesta, na spojeve je skinut sloj asfalta, ali se može 

nekako drugačije vratiti šteta.  

Anita Jančić Lešić: Evo samo jedno pitanje, jesmo li dobili od policije Suglasnost na Prometni 

elaborat? 

Antonia Frlan: Jesmo. Radi se Odluka o cestovnom prometu.  

Anita Jančić Lešić: E to će ići na sljedeće Vijeće ? 

Antonia Frlan: Radi se. Na sljedeće neće sigurno sad kroz dvanaesti mjesec. 

Carl Ivelja: Pričamo o parkingu na Pjevoru? 

Anita Jančić Lešić: Ja pričam o Prometnom elaboratu. Pričali smo o tome. Napravljen je 

Prometni elaborat u kome je napravljena stručno mjesta gdje će biti i koji znakovi. To je 

gotovo. Dobili smo suglasnost od MUP-a i sada mi moramo napraviti Odluku o cestovnom 

prometu. 

Antonia Frlan: Radi se, ali neće sigurno biti kroz dvanaesti mjesec.  

Dino Katić: To je za ležeće policajce?  

Anita Jančić Lešić: U prometnom elaboratu je prošlo, ležeći policajci: dva u Dragovodu i dva 

na Pasaduru. Jedan sa jedne a drugi sa druge strane kada se prođe most. Tako da se uspori 

kada se krene. I tamo je stavljen, predviđen znak „mirnog prometa“. To znači da je brzina 

toliko smanjena prema potrebi ceste, a to je vrlo sporo.  

Antonia Frlan: Mirni promet je, čini mi se, promet brzine hoda pješaka.  

Anita Jančić Lešić: E, to je promet brzine hoda pješaka Znači da bi se tim ulicama gdje je 

kuća i gdje se neposredno izlazi vozilo 5-10 km na sat.  

Carl Ivelja: A jeste li predvidjeli u Ublima? Isto je problem u Ublima, tamo kod Vaše zgrade. 

Antonia Frlan: Na državnoj cesti ne možemo to predvidjeti.   

Carl Ivelja: Ne može?  

Gojko Antica: A do kuda je državna cesta? Do table ili skroz do.. 

Antonia Frlan: Do spoja sa županijskom cestom. 

Anita Jančić Lešić: A jesmo li mi tu išli sa? To je jedan dodatni elaborat bio?  

Antonia Frlan: Da, radilo se odvojeno, ne može biti u sklopu našega.  

Anita Jančić Lešić: Naš elaborat pokriva nerazvrstane ceste, ne možemo mi u nerazvrstane 

uvrstiti državne, međutim ovaj čovjek nam je napravio jedno rješenje za državnu cestu koje 

jedino možemo njima ponuditi da ga prihvate i sad je to u procesu svega toga da se stavi. Nije 



moglo ići ondje kod Studenca zato što nema nogostupa nego dole, baš tu gdje je Gojko. Ondje 

ima nogostup, ondje već je naseljeno mjesto, ondje se već hoda. Znači da ondje bude 

uspornik, ali to nije dio ovoga elaborata već je to dodatni. 

Gojko Antica: A gdje je tu nogostup? Nogostup je tek dole gdje je igralište.  

Anita Jančić Lešić: Ali ti imaš izlaz iz kuće tamo gdje si ti.  

Antonia Frlan: Parking. 

Anita Jančić Lešić: Dobro, nema veze. 

Antonia Frlan: Ima smisla, prelazi cestu s jedne strane na drugu zato se tamo može staviti.  

Anita Jančić Lešić: Tako da smo to na taj način riješili jer ne možemo ga staviti u naš 

elaborat. A tu je isto veliki problem.  

Gojko Antica: Ove konkretno makadamske ceste koje su… 

Anita Jančić Lešić: Tako da se ja nadam da recimo kada donesemo taj elaborat, kada sva 

dokumentacija oko toga bude gotova, da ćemo do ljeta staviti ne sve znakove jer je to dosta 

skupo ali nastojati ćemo napraviti što više. A Dragovoda koja je  županijska cesta, tamo smo 

od njih dobili suglasnost za one.. 

Antonia Frlan: Ako je to, on je spominjao da će raditi odvojene elaborate, ako je u ovome 

elaboratu dobili smo, na jedan smo elaborat dobili suglasnost.  

Anita Jančić Lešić: Da, dobro. 

Gojko Antica: Mogu ja? Što se tiče ovih makadamskih cesta koje su ajmo reći devastirane sa 

teškim teretima i ove ceste koje su isto tako devastirane sa teškim kamionima put Prehodišća i 

dole put Lučice i Mihajla, da li postoji nekakav plan sanacije istih ili će to tako biti, i ova kroz 

Selo, od Draulike dole do.. 

Dino Katić: I riva u Zaklopaticu. Konkretno meni ispred kuće skroz je iskopano. Toliko je 

iskopano da ljudi kad šetaju, za slomit nogu je. Ovolika je stopa.. 

Antonia Frlan: I sa druge strane Zaklopatice ceste. 

Dino Katić: Ona slijepa. 

Gojko Antica: Znam, znam. Jeli to iskopano s teškim teretom, kamionom ili dizalicom ?  

Dino Katić: Ja mislim da da. Kod izvlačenja barki…vjerovatno.. 

Gojko Antica: Jeli propalo dole ili ? Iskopano ? 

Dino Katić: Pazi, to je načeto. Vjerovatno kako je načeto tako je kiša odradila svoje poslije. 

To je netko načeo. A onda kiša radi svoje jer je to mali sloj asfalta, dole je nasip. I sad to sve 

ide.. 

Anita Jančić Lešić: Lošije, da.  

Dino Katić: To bi opet trebalo sa asfaltom riješiti. Jer beton i asfalt, onda počne pucati i ne 

funkcionira ako se betoniraju te rupe.  



Gojko Antica: Jeli ima neki plana sanacije tih istih ili to ne spada ovdje? U ovu točku 

dnevnog reda? 

Anita Jančić Lešić: Ovako, mi smo trenutno u procesu uknjižbe svih cesta, ceste put Lučice i 

svih nerazvrstanih cesta, i naravno da to spada u to da te ceste moramo uređivati, ali to je 

proces koji traje. Mi imamo pet naselja, imamo nerazvrstanih cesta kao u priči i sigurno ih 

trebamo uređivati, ali da bi mogli kandidirati-moraju biti naše. I sad smo u procesu uknjižbe i 

ide to.  

Gojko Antica: U kojem je procesu cesta Pojanica-Zegovo? 

Anita Jančič Lešić: Radi se glavni projekat i dobivanje građevinske dozvole.  

Antonia Frlan: To je županijska cesta.  

Anita Jančić Lešić: To je županijska cesta, to nije nerazvrstana. 

Gojko Antica: Ok. Jeli ima još netko nešto vezano uz ovu Analizu? 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje Analizu i vrednovanje 

učinaka upravljanja i korištenja komunalne infrastrukture te kriteriji i pokazatelji 

učinkovitosti upravljanja komunalnom infrastrukturom na području Općine Lastovo u 2023. 

godini. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (s četiri 

glasa „za“) usvaja 

Analiza i vrednovanje učinaka upravljanja i korištenja komunalne infrastrukture te 

kriteriji i pokazatelji učinkovitosti upravljanja komunalnom infrastrukturom na 

području Općine Lastovo u 2023. godini. 

 (u prilogu) 

 

A.D.11. ODLUKA O SUGLASNOSTI S PROJEKTOM IDEJNO URBANISTIČKO 

ARHITEKTONSKO RJEŠENJE LUČKOG PODRUČJA UBLI, FAZA PROJEKTA 

IDEJNO URBANISTIČKO ARHITEKTONSKO RJEŠENJE – IZMJENA I DOPUNA. 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Aniti Jančić Lešić, načelnici Općine Lastovo. 

Anita Jančić Lešić: Projekt uređenja lučkog područja Ubli koštalo je 68 milijuna HRK. Od 

toga europskih sredstava 62 milijuna HRK, Županija je dala nešto preko 5 milijuna HRK 

svojih sredstava. Tijekom izvođenja radova, kao u većini slučajeva troškovi će biti veći nego 

što su predviđeni. Prijedlog Lučke uprave je da iz projekta, oni su napravili Idejno rješenje 

projekta, odnosno Idejno rješenje izmjene projekta..bilo je predviđeno da se kolnik-cesta 

kojom se voze auti bude popločana kamenom. Kada bi se umjesto kamena kolnik bio asfaltni 

u tom slučaju bi se uštedila značajna količina sredstava koja bi se onda uložila u poslove koji 

su se otvorili na postojećoj rivi za trajekte. Njima zona zahvata obuhvaća i stari vez za 

trajekte.  

Gojko Antica: Sad ili prije? Znači prije je bilo do… 

Anita Jančić Lešić: Ne, ne. Bila je zona zahvata, ali pokazalo se da će biti povećani troškovi. 

Oni planiraju, pošto je viđeno da je ta riva gdje sada staje trajekt dosta oštećena, oni će 



stavljati novi kameni obrub, dizat će one betonske bokobrane, stavljat će drugačije bokobrane 

i morat će unutra kada otvore asfalt koji je na mjestima ulegao, dosta materijala nasut, betona 

nasut, ojačati i tako dalje. I inače troškovi rastu, kod velikih projekata ne može se predviditi 

sto posto, oni su zatražili od nas suglasnost da umjesto da novac potroše na kolnik da taj 

novac im je potreban da bi brže završili sve to, da bi na vrijeme završili, plan je da to bude u 

peti mjesec. Da sljedeće ljeto imamo normalan vozni red. Kvalitetniji vozni red. Jeste li dobili 

ono Idejno rješenje? U prilozima?  

Antonia Frlan: Mislim da je poslano. 

Gojko Antica: Ne. 

Antonia Frlan: Nije vam poslano?  

Gojko Antica: Ne, ja nisam. Ja sam samo…  

Carl Ivelja: Jeli ima neki problem sa priključkom za vodu tamo? 

Anita Jančić Lešić: Da. Pošto je to bilo, stari projekt. Oni su dobili suglasnost od vodovoda 

tada Komunalca za radove, što znači da će oni snositi-osigurati vodu. Pošto vodovodna trasa 

koja opskrbljuje taj dio je vrlo uska i mala za hidrante koji su potrebni u luci Ubli, 

kontaktirala sam sa Lučkom upravom i izložila im problem. Oni su kontaktirali NPKLM i 

odlučili su da će izvući preko županijske ceste od Dragovode jednu cijev do luke Ubli. Pošto 

vodovod ide iznad prvih kuća u Dragovodi i u samoj uvali Dragovoda se spušta na cestu i 

onda ide ispod kuća. I onda će u onome dijelu gdje se on spusti na cestu će ga vratiti ovamo 

do luke Ubli. Tako su odlučili da će na taj način postići dovoljan kapacitet vode da bi mogli 

hidrante napraviti. To je jako bitno da naprave prije petog mjeseca. I taj zahvat će oni 

djelomično financirati. To su im isto dodatni troškovi.  

Dino Katić: Koliko je to površinski, to što bi trebalo biti popločano kamenom?  

Gojko Antica: Zašto je ovdje crta? Jeli se ovdje nešto izmjenjuje ili? 

Dino Katić: Hoće li nagrditi izgled?  

Anita Jančić Lešić: Ne, ne, pazi,  kolnik- ona cesta kojom bi vozila auta, ja se slažem s time 

da bude asfalt jer pazi, kada se pusti ulje na kamen, nikad više čisto. 

Dino Katić: I sklisko.  

Gojko Antica: Zanima me zašto je ovdje nacrtano ovo sve kao da će se ovo obnavljati a 

rečeno je da će se obnavljat samo ovaj dio. Hoće li se obnavljati i ovaj dio ili samo ovaj stara 

pristaništa.  

Anita Jančić Lešić: Oni govore o zoni zahvata.  

Gojko Antica: Koja je sada zona zahvata? 

Anita Jančić Lešić: Ovo je zona zahvata. Ovo.  

Gojko Antica: To. Dobro. Ne znam zašto su crtali.  

Anita Jančić Lešić: A uvijek nacraju sve. To je nekakvo Idejno rješenje.  

Gojko Antica: Dobro. Meni je sve jasno. Samo mi nije jasno… 



Anita Jančić Lešić: Jeli imate vi ovo? 

Antonia Frlan: Pogledajte onda. Greškom vam nije poslano, trebalo je biti. 

Gojko Antica: Ja imam jedno pitanje, neka mi netko odgovori, tko god može znati. Ja to 

nisam nigdje vidio, a bio sam hvala Bogu u većini luka i pristaništa po cijelom Jadranu i po 

svim otocima. Nigdje nisam vidio da kada siđeš sa rampe da silaziš na kamen. Uvijek je na 

neki asfalt. Tako da ne znam kako su oni crtali da je tu bio neki kamen. Ali neka bude ovo 

kao dobra stvar da smo uštedili i dobili na mogućnosti širenja toga svega. Ja se nadam da ću 

biti u krivu i da ovo što ću sada reći da će biti moj gaf, iskreno se nadam iako sumnjam. 

Ovom prilikom se javno ograđujem na eventualne propuste kod gradnje jer je nasuta zemlja 

tamo, vidim tu će biti neka stabla, možda je dobro za njih ali djelovanjem plime i oseke znam 

da će se zemlja odvući i mogućnost da riva kroz postojećih deset-petnaest godina malo ? 

„secuje“ košto su „secovale“ i riva u Zaklopatici i riva gdje se sada izlazi iz broda, gdje je 

katamaran i tako dalje. Eto. 

Carl Ivelja: Ja imam sada snimke ovdje, ako želi tko pogledat, može kako su se dovozili 

kamioni zemlje. Čista zemlja. Koji kamen. Znači, 70 posto je zemlje, 30 posto kamen. 

Govorim sada napamet. 

Gojko Antica: To sada nije bitno.  

Carl Ivelja: Bitno je. Donosila se zemlja i to se nije spriječilo. Sada kopaju ovaj kolektor za 

slivne vode koje su izbacile samu zemlju. Oni su sada, nema tamo kamena. Nema kamena. 

Sada se tamo može lijepo vidjeti, evo od danas snimka, nema kamena. Evo, neka mi netko 

pokaže ovdje kamen. Ovdje su iskopali rupu u rivu, ovo je sama zemlja. Nema kamena. To se 

mora urušiti, ulegnut će se kad-tad. Možda neće za pet godina ali će se možda ulegnut iza 10-

20 godina pa se nitko neće sjećati. Daj Bože da bude za dvadeset godina. Nitko se neće sjećati 

tko je radio rivu. Ali možda se to dogodi za pet godina. Ako struka govori da može to biti 

tako, ja sam čuo da struka govori da ne smije biti. Ne smije biti zemlja u rivi. Ne djeluje samo 

morska struja, djeluje i plima-oseka, valovi, i to sve ispire tu zemlju.  

Gojko Antica: Dobro. Tu valovi neće djelovati jer je čvrsti beton ali. 

Carl Ivelja: Dobro. Djelovat će, uvijek je to sila. Uvijek je to tlak. Kako se urušava u Mihajla, 

i to je kamen. Nađe voda put svuda. I tu nađe. Ispire, ispire, ispire i onda nastane rupa. 

Gojko Antica: Dobro, nije to u ovoj točki dnevnog reda. Malo smo se dotakli ali to je što je 

imamo što imamo.  

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje Odluku o suglasnosti s 

projektom Idejno urbanističko arhitektonsko rješenje lučkog područja Ubli, faza projekta 

Idejno urbanističko arhitektonsko rješenje – Izmjena i dopuna. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se sa tri glasa „za“ i 

jednim glasom „suzdržan“ donosi  

Odluka o suglasnosti s projektom Idejno urbanističko arhitektonsko rješenje lučkog 

područja Ubli, faza projekta Idejno urbanističko arhitektonsko rješenje – Izmjena i 

dopuna. ( u prilogu) 

 



A.D.12. ZAKLJUČAK – OPSERVATORIJ 

 

Predsjednik Gojko Antica: Mislim da manje-više svi znate, prije otprilike godinu dana na 

Lastovu je bio Korado Korlević i predstavio je projekt marine teleskopa, obišli smo Lastovo, 

lokacije i pozicije i s obzirom da je on svjetski poznati stručnjak i upoznat je u tu nauku, a to 

se odnosi na to da je Lastovo jedno od najočuvanijih neba u Europi i šire  i da je mogućnost 

postavljanje marine teleskopa i promatranje neba preko interneta velika, i s obzirom da 

geološki položaj Lastova, izabrala se lokacija koja ima najmanje svjetlosnog onečišćenja. To 

je taj uvjet koji imamo. Onda imamo najmanje vjetrova, najmanje vlage jer u udolinama  i u 

poljima ima više vlage, i najmanje soli je najbliže infrastrukturi- struji i telekomunikaciji u 

budućnosti. Ispostavilo se da je lokacija na Spivniku najbolja i oni su predložili da tamo bude, 

da se tamo izdvoji jedna čestica na koju bi se to stavilo. Dobili smo informaciju prije nekih 

dvadesetak dana da su „shelter“ kako se već zove, to je jedna pokretna kućica u kojoj je 

montiran teleskop i svi uređaji za istraživanje i praćenje tamnog neba, vlage, vjetra pa i tih 

meteoroloških uvjeta na toj lokaciji, i najavljeno je da se u sljedećih 5-6 mjeseci može donijeti 

taj prvi automatski teleskop koji bi radio to prvo istraživanje da se vidi što se može sve na 

Lastovu dalje raditi. Međutim, s obzirom da mi nismo još ništa pripremili zato smo i stavili 

ovo na točku dnevnog reda da se zatraži od Hrvatskih šuma ili privremena dozvola za 

postavljanje automatiziranog teleskopa ili da se izdvoji jedna čestica na koju bi Općina mogla 

kroz Prostorni plan legalno postavljati tu farmu teleskopa i eventualno iznajmljivati polja gdje 

će se montirati ti automatizirani teleskopi. Mali problem su tu dvije čestice, moramo preći 

preko jedne da bi došli na drugu ali nije ništa problem ako se na vrijeme reagira. Danas je bio 

djelatnik Hrvatskih šuma nevezano za ovo, slučajno, jer smo imali nekih drugih.., on ima 

iskustvo vezano za njegov dio posla, terenskog  izlaska na teren jer Općina je prije godinu 

dana otprilike, isti taj proces radila kraj Hotela Sirene, izdvojila je česticu, koja košta nekih 

tisuću eura, što se tiče Hrvatskih šuma. Što se tiče elaborata i izmjere, izdvajanja čestice, ja 

sam se raspitao kod geometra. Rekao je da bi za neku česticu od tisuću i pol-dvije kvadrata to 

bilo oko cca. 4-5 tisuća kuna, pa ne znam, možda mi  možemo staviti na natječaj pa dobiti 

možda jeftinije ili nebitno. Ali stvar je u tome da uđemo u taj proces, da se ne obrukamo pred 

svjetski poznatim stručnjakom jer su oni odradili svoj dio posla-da mi odradimo svoj i da u 

Prostorni plan stavimo to područje za tu manjenu.  

Carl Ivelja: A zašto je onda ovdje, u zaključku piše “Ovlašćuje se Općinska načelnica zatražiti 

Suglasnost od Hrvatskih šuma za korištenje“ ? 

Anita Jančić Lešić: Imamo dva, Zaključka su defakto dva. Znači idemo u dva procesa 

paralelno. Izdavanje čestice iz velike državne čestice traje nekoliko godina…. 

Carl Ivelja: Dobro. 

Anita Jančić Lešić: A pošto se tamo sada ne postavlja farma teleskopa već samo jedan probni 

teleskop koji će utvrditi da li je ta lokacija dobra, mjerit će se parametri koji će reći – ova 

lokacija je super ili nije, a pošto se tamo ništa trajno ne gradi, pošto tamo i nema nekog 

zelenila, od Hrvatskih šuma se može tražiti taj dio na privremeno korištenje, radi toga, toga i 

toga.. S obzirom kakav su oni nacrt poslali mislim da bi to moglo proći jer nema nikakve 

tvrde gradnje. Tako da se ubrza proces. 

Carl Ivelja: Dobro. To je prvi korak.  



Anita Jančić Lešić: To je korak da bi se moglo postaviti a onda nakon toga se ide na trajno 

rješavanje imovinsko-pravnih odnosa. 

Gojko Antica: Vlasnik je RH a Hrvatske šume upravljaju sa tim područjem. Ja točno ne znam 

pravno, nisam se uspio raspitati, od koga treba tražiti… 

Anita Jančić Lešić: Od Hrvatskih šuma.  

Gojko Antica: Koliko čega. U svakom slučaju čovjek koji je danas došao iz Hrvatskih šuma 

Blato je rekao da je načelnica Općine Lumbarda ovakav ili ovaj problem sličan riješila u tri 

mjeseca, kažem ne znam, stavila je to kao, on je naglasio da ona nije po liniji stranačkoj 

riješila, valjda žena nije u HDZ-u, nebitno sada, ali rekla je da je predstavila projekt kroz 

obnovljive izvore energije, stvarno se nisam raspitivao u detalje, predstavila je to od bitne 

važnosti za Lumbardu i ona je to relativno brzo riješila. Ja bih volio da sam ja, da je Anita u 

krivu, a ja u pravu, ali mislim da bi mi to morali pokušati dobiti odmah. Kao što su dobili oni. 

A jeli se to može ili ne može to…ne znam. Pitanje je.. 

Carl Ivelja: Dobro, može se paralelno raditi i jedno i drugo. 

Anita Jančić Lešić: Paralelno se radi i jedno i drugo.  

Antonia Frlan: Dobro, ali jeli dobila cijelu česticu ili je išla na izdvajanje pa riješila u tri 

mjeseca? Jer malo je čudno da je u tri mjeseca izdvojena čestica. 

Gojko Antica: Možemo se raspitati, čovjek mi je rekao tako. 

Anita Jančić Lešić: Što se tiče obnovljivih izvora energije.. 

Gojko Antica: Ja sam sad to bubnuo, ne znam… 

Anita Jančić Lešić: Država je dala jedan ubrzani proces u kojem se to rješava „ad hock“ puno 

brže, zato je to na taj način išlo. Mislim da je ovo način na koji treba ići, mi ćemo napraviti 

sve da to ide što prije.. 

Gojko Antica: Ja bih volio da ide najbrže moguće. Meni je ovaj iz Hrvatskih šuma rekao da je 

bolje ići u izvlaštenje nego tražiti dozvolu od Hrvatskih šuma. Da je to bolje rješenje. Sad. 

Koliko je brže, ovo, a koliko sporije ovo- ne znam. Proces je isti u dijelu traženja ali je 

rješenje drugačije. Jer on bez obzira jeli, koliko sam shvatio…  

Anita Jančić Lešić: Niti je proces niti je rješenje. 

Gojko Antica: Koliko sam ja njega shvatio, on i za jednu i drugu situaciju mora izaći na teren. 

Nema toga da će on sada ovo dati bez da će doći na teren. On mora odraditi svoje. Treba se 

raspitati što je i što je moguće, i koliko je moguće, a meni se čini da je najveći problem da mi 

odlučimo, da imamo neko idejno rješenje, da odlučimo što ćemo i koliko ćemo. Treba to 

izmjeriti geometar da to kasnije ide brže. Taj prvi skalin je najteži, a ovo drugo ide brže - ako 

se to bude tražilo. Ipak je to Općina, a ovo je država. Ja mislim da bi oni trebali biti, brzo 

rješenje. Sad ne znam. Ja mislim da bi se trebalo probati. Znači ovo ne ide na, jeli ide ova 

odluka na glasovnje?  

Antonia Frlan: Ide. Zaključak. Stavite na glasovanje. 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje sljedeći Zaključak: 



Ovlašćuje se Općinska načelnica zatražiti Suglasnost od Hrvatskih šuma za korištenje dijela 

čestice zemlje 9743/111 i 9770 k.o. Lastovo na kojima bi se postavio pomični „shelter“ za 

robotizirani teleskop Zvjezdarnice u Višnjanu koji služi za testiranje meteoroloških uvjeta, 

svjetlosnog onečišćenja i ostalih parametara za ispitivanje pogodnosti lokacije za teleskopsko 

promatranje te započeti proces izdvajanje dijela navedenih čestica za potrebe budućeg 

Opservatorija. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (s četiri 

glasa „za“) donosi  

Zaključak - Opservatorij (u prilogu) 

 

A.D.13. ODLUKA O PREUZIMANJU NEKRETNINA UPISANIH KAO 

OPĆENARODNA IMOVINA U SUVLASNIŠTVU OPĆINE LASTOVO – ZK.UL. 1989 

 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Antoniji Frlan, pročelnici Jedinstvenog upravnog odjela. 

Antonia Frlan: Dvije čestice koje se nalaze dole u dnu sela i za polovinu je upisana 

općenarodna imovina, a za drugu polovinu je Republika Hrvatska pa da se polovina naša 

regulira.  

 

Carl Ivelja: Tko je u posjedu tih čestica? 

 

Antonia Frlan: U posjedu je, nalazi se dole kraj kuće Tonke Katić, u dno sela.  

 

Gojko Antica: Jeli ona u posjedu ili?  

 

Antonia Frlan: Nalazi se u neposrednoj blizini njezine kuće, nije točno u posjedu, ne bi znala 

reći. Svakako, sada je općenarodna imovina, trebala bi biti Općina Lastovo.  

 

Gojko Antica: Dobro.  

 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje Odluku o preuzimanju 

nekretnina upisanih kao općenarodna imovina u suvlasništvu općine Lastovo – zk.ul. 1989 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (s četiri 

glasa „za“) donosi  

Odluka o preuzimanju nekretnina upisanih kao općenarodna imovina u suvlasništvu 

općine lastovo – zk.ul. 1989 (u prilogu) 

 

 

 

 

A.D.14. VIJEĆNIČKA PITANJA  

 

Anita Jančić Lešić: Hoćeš li ti reći ovo za povjerenstvo? 

 

Antonia Frlan: Mi ćemo to nakon, ako sjednica ne bude dugo trajala, onda ćemo otvoriti kada 

završi sjednica.  



 

Anita Jančić Lešić: A pa reci im tako da znaju.  

 

Antonia Frlan: Kome? Obadvojici? 

 

Anita Jančić Lešić: Vijećnicima. 

 

Antonia Frlan: Dobro. Još se nisu otvorile ponude za prodaju nekretnina, sada će se nakon 

sjednice Vijeća otvoriti.  

 

Anita Jančić Lešić: A u Povjerenstvu su .. 

 

Antonia Frlan: Gojko i Rino, njima sam rekla. 

 

Anita Janlič Lešičć: Oni znaju, dobro, dobro ok.  

 

Carl Ivelja: Ja bih imao nešto za reći. Riva – Pasadur. Jeste li što napravili u vezi onih 

blokova betonskih koji su ostali u moru? 

 

Anita Jančić Lešić: Razgovarala sam sa Stermasijem koji je izvodio ono, i ima dva načina. 

Jedan je način sa bagerom je nezgodan da se ne bi oštetilo ono što je napravljeno, a drugi 

način je preko sa roniocem koji bi to mogao odgurati u dubinu, ono kamenje koje je plitko. 

Tako da je ronilac trebao doći, biti tu ova dva dana, danas se nisam čula s njime. 

 

Carl Ivelja: Dobro, koji je to ronilac ? 

 

Anita Jančić Lešić: Taj ronilac je, znači ono što je ostalo uz pola rive,  kamenja, većega, koje 

ometa vezivanje barki, će doći ronilac i procijenit će koliko on može to maknuti, koliko će on 

to skupa sa bagerom.   

 

Carl Ivelja: Ne može on maknuti ništa. Ronilac ne može maknuti ništa.  

 

Antonia Frlan: Može sa padobranima.  

 

Dino Katić: S onim…kolpomorto… 

 

Carl Ivelja: I gdje ćete to staviti, to kamenje ?    

 

Anita Jančić Lešić: U dubinu.  

 

Carl Ivelja: I to ćete ostaviti na dubinu? 

 

Anita Jančić Lešić: Da. 

 

Gojko Antica: Zašto ronilac nebi mogao kalat.. 

 

Carl Ivelja: Zašto ronilac ne dođe, neki ronlac i može se služiti sa padobranom, ne znam s 

čime, sa čeličelom omota se jedan put oko toga bloka i iznese se vanka. Ne mora se prići, 

može, danas je bio jedan kamion iz Blata, iz Vela Luke, koji ima dugu granu, koji je…mislim 

da se taj kamion koristi za crkvu sv. Petra, to je taj sa dizalicom. Mislim da nije ok da to 



ostavimo u moru. Grubo izgleda. Čisto grubo izgleda, mislim, nemarno izgleda. Po meni to 

treba izvaditi vanka.  

 

Anita Jančić Lešić: Koliko to košta? 

 

Carl Ivelja: Ne znam koliko to košta.  

 

Anita Jančić Lešić: Da li ćemo.. postoji struka koja to radi i postoje cijene za to. Da li je bitno 

zato što nešto grubo izgleda da se neki kamen odmakne od kraja da ne bi smetao sigurnom 

vezivanju barki li imamo toliko novaca da vadimo svaki kamen koji nam grubo izgleda?  

 

Carl Ivelja: Nije problem u ružnoći, nego u pristupu tome poslu. Aljkavo, nestručno. 

 

Anita Jančić Lešić: Ne sviđa ti se riva? 

 

Carl Ivelja: Sviđa mi se riva. Ali trebalo je doći prvo izvaditi te blokove iz mora. To je trebalo 

doći pogledati. Trebalo je vidjeti. Mnogi ljudi znaju neke stvari koje ja ne znam i tako i vi. 

Neke stvari ne kužite. Možete gledati tri dana i nećete vidjeti. Netko ne može vidjeti 

hobotnicu. Ne može. Gleda u hobotnicu, ali ne vidi je. To je trebalo iznijeti vanka. 

 

Anita Jančić Lešić: Ako netko tko šeta ne može vidjeti lijepu novu rivu, nego gleda betonski 

blok koji petnaest godina u dubini koja ne smeta nikome…nisam da trošimo općinski novac 

jer ga nemamo… 

 

Carl Ivelja: Ne, ne…oprostite načelnice, nije to petnaest metri i to ne košta puno… 

 

Anita Jančić Lešić : Petnaest godina.  

 

Carl Ivelja: Petnaest? 

 

Anita Jančić Lešić: Godina stoje… 

 

Carl Ivelja: Stoje…da, to je grubo vidjeti petnaest godina tako stalo. Ja sam se nadao da će to 

iznjeti vanka. 

 

Anita Jančić Lešić: Na pet metara udaljenosti od kopna, na tri metra dubine.  

 

Carl Ivelja: To je trebalo maknuti. Načelnice, oni su došli sa bagerom, oni su imali bager, oni 

su to mogli iznjeti vanka. Oni su mogli, isti ti, koji su radili rivu, mogli su to iznijeti vanka 

načelnice. Može se to iznijeti vanka. 

 

Anita Jančić Lešić: Može se, samo treba platiti.  

 

Carl Ivelja: A šta, da im niste platiti, da ste rekli, da niste to skužili odmah na početku, da ste 

se šetali ondje kada su počeli raditi.. 

 

Anita Jančić Lešić: Jesam, više puta.  

 

Carl Ivelja: Onda ste mogli vidjeti, probajte taj kamen izvući vanka. Izvući na rivu. Mogli ste 

im to reći.  



 

Anita Jančić Lešić: Mogla sam, ali nisam bila spremna to platiti. Smatram da je to uludo 

trošenje općinskog novca. 

 

Carl Ivelja: Načelnice koliko košta izvući dva kamena, dva betonska zida?  

 

Anita Jančić Lešić: Pitat ću ih točno, konkretno.  

 

Carl Ivelja: Koliko? Nemojte sada pitati, nego onda, kolika bi bila cijena tada?  

 

Gojko Antica: Ono što je prošlo-prošlo je. Ja imam prijedlog. Ako ronilac može odgurati 

kamen u dubinu.. 

 

Carl Ivelja: Ma koji kamen. 

 

Gojko Antica: Ma čekaj, rečeno je da može…samo malo… 

 

Carl Ivelja: Dobro..može sa padobranom.  

 

Gojko Antica: Čekaj, samo malo.  

 

Rino Barbić: Blokove ne može. 

 

Anita Jančić Lešić: Blokove ne. 

 

Gojko Antica: Ako ronioc može odvući padobranom kamen u dubinu, isto tako može ako 

bager stavi kašiku ovdje, može je staviti u kašiku. Ne mora je vući u dubinu nego nasloni 

kašiku ovaj i otkotrlja ili odvuće u kašiku, i onda kašika odvuče van. Ako to nije 10 x 10 

metara. 

 

Dino Katić: Ali on se referira na odnos prema poslu, njemu ne smeta toliko taj kamen.  

 

Carl Ivelja: Meni smeta i vidjeti taj kamen. Ja idem tamo jer je meni tamo barka, meni ne 

smeta kamen, ali nekome smeta. Sada meni osobno ne smeta taj kamen, ali ga je grubo 

vidjeti. Grubo mi je čuti da je pala riva i da ćemo mi ostaviti to u moru, mislim… 

 

Anita Jančić Lešić: Znači od svega što se napravilo tebi smeta kamen u moru. 

 

Carl Ivelja: Smeta mi, jako mi to smeta. Ako ćete govoriti o ljepoti, pa ta ljepota ne košta 

toliko koliko smo mi to platili. Ne košta. Ja vam govorim da to ne košta toliko.  

 

Anita Jančić Lešić: To košta točno toliko.  

 

Carl Ivelja: Ja ću vam reći…vi znate koliko košta kubik betona. Kubik betona toliko ne košta. 

To sam siguran. Ja vam predlažem da to izvučemo nekako vanka. Imate vi načina kako izvući 

to vanka.  

 

Anita Jančić Lešić: Možemo mi izgraditi i napraviti... 

 



Carl Ivelja: Imate vi bagera na Lastovu. Imate vi ljudi koji su vam dužni, Općini su dužni pa 

neka to izvole izvući. Kada dođe na Pasadur bager neka izvuče to. Neka donesu gume, neka 

hodaju sa gusjenicama po gumama i neka izvuku, neka stave daske, drvo, ne znam kako 

osiguraju asfalt i neka to izvuku vanka. Mogu izvući to, može doći kamion dizalica, ona 

toliko ne košta. Neka izvuku ta dva bloka velika. Neka izvuku. 

 

Rino Barbić: Carl, ono se ne može izvući. Ono se mora prvo razbiti.  

 

Carl Ivelja: Može se razbiti pikamerom. Može se dovest pikamer i razbit se. Pikarem se 

nasloni na… 

 

Rino Barbić: To se treba prvo razbiti da bi se moglo izvući.  

 

Carl Ivelja: Rino, to se razbije pikamerom. I smanji se blok na dva dijela i izvuče se. 

Ovako..može se. To se tako radi. Dužan si mi to, to , to , to i napravi mi to, to, to ,to…tako se 

to radi. Idemo dalje. Rješenje opskrbe vodom, Mišji Pjevor. Došlo je do novoga prijedloga i 

sada je jedan pametan se čovjek našao koji je našao neko logičko rješenje, nadam se da će biti 

ok i kopat će se Kneževa ulica. I navodno će se sa Sv. Antonetom što se iskopalo do sada i što 

će se sada iskopati u Kneževoj ulici riješiti problem Mišjeg Pjevora. Dobro je da se riješi taj 

problem. Međutim, sada čujem da će se asfaltirati cesta sv. Kuzma i Damjan, znači od Pjevora 

do crkve. Da li vi znate načelnice da je tamo gubitak dnevni vode 8 vagona, 80 kubika. 

Osamdeset tisuća litara.  

 

Gojko Antica: Dnevni? 

 

Carl Ivelja: Dnevno! To vi znate, jeli tako?  Recite mi samo još nešto. Znam da ćemo asfalt 

uvijek dobiti, uvijek će se dobiti asfalt, ova država ima asfalta koliko hoćete. 

 

Anita Jančić Lešić: Vidi se da to ne radite te poslove, da nemate pojma o tome poslu. 

 

Carl Ivelja: Znam, ja ne znam koje su barijere i koji su zidovi ali poznata je uzrečica „prije 

izbora treba zatvoriti vrata od tinela da ne uđe asfalt unutra“. Ova se država, neka se snima,  

pokrala na građevini, na cimentu, na širini puteva, na asfaltu, na tunelima, pokrala se ova 

država. Pričekajmo, ja vam savjetujem, da pričekate sa asfaltiranjem, i godinu dana, par 

mjeseci, izvršite lobiranje, ne znam na koji način ćete izlobirati da se izmjene cijevi. Sada će 

se smanjiti pritisak u cijevima, manje će možda pucati, ali neće biti dostatna količina vode za 

taj predio.  

 

Anita Jančić Lešić: Evo sad ću ja, mogu li odgovoriti?  

 

Carl Ivelja: Samo da dovršim. Mora se iz lobirati izmjena cijevi bez obzira na vlasništvo, 

problem sa vlasništvom i tako dalje. Znate na koga mislim. Bez obzira na njega. Treba 

izmijeniti cijevi i onda tek pristupiti asfaltiranju. Mislim, grubo je, vi ćete to asfaltirati i onda 

će se to kopati. Vi ćete dozvoliti da se kopa po asfaltu. Jeli se može pričekat sa asfaltom?  

 

Anita Jančić Lešić: Ne može.  

 

Carl Ivelja: Nekoliko mjeseci ? 

 



Anita Jančić Lešić: Ajmo ovako. Početkom 2022. godine krenula sam u pregovore sa 

NPKLM-om jer se pokazala potreba da glavna cesta koja prolazi kroz naseljeno mjesto je u 

očajnom stanju, a ispod nje se nalazi vodovod.  

 

Carl Ivelja: Dobro, sve to znamo načelnice. 

 

Anita Jančić Lešć: Ne znamo. Jer da to znaš ne bi postavljao ovo pitanje.  

 

Carl Ivelja: Znam.  

 

Anita Jančić Lešć: Idemo dalje. Drugi ne znaju pa ću ja sada isto reći da čujemo. Znači, 2022. 

godine smo krenuli o pregovore oko izmjene trase vodovoda. NPKLM je tražio da Općina 

Lastovo asfaltira nakon izmjene trase. Mi smo na to pristali jer nismo imali drugog izbora. Jer 

je NPKLM rekao da nema dovoljno sredstava da bi i asfaltirao. Općina Lastovo je osigurala 

sredstva za asfaltiranje. Pošto oni do kraja godine 2022. nisu imali ni projektnu 

dokumentaciju niti sredstva za izmjenu trase, mi smo ta sredstva prenamijenili i asfaltirali 

smo Donju luku, na više mjesta u Lastovu smo najkritičnije dionice asfaltirali. I odgodili smo 

taj posao. 2023. godine opet smo kandidirali ista sredstva, tada NPKLM nije imao sredstava 

za svoj dio radova. Mi smo svoj dio sredstava osigurali. Opet do kraja godine nisu bili u 

stanju to odraditi i mi smo sredstva prenamijenili i uredili smo ulicu sv. Antuna. 2024. smo 

ponovo zatražili i osigurali sredstva za asfaltiranje ulice sv. Kuzme i Damjana. U petom 

mjesecu sam inicirala sastanak, da ovdje se nađe inženjer iz NPKLM-a, oni su tada uočili da 

tuda prolazi telefonski kabel. Lobirala sam da iz Telekoma dođu označit taj kabel i da kažu 

što se tamo nalazi, a nalazi se optički kabel o kome ovisi internetska veza svih ovih institucija 

ovdje. I cijelog-odnosno većeg dijela Lastova. Optički kabel se nalazi ispod stare vodovodne 

trase. NPKLM zbog tehničke zahtjevnosti trase se nije usudio kopati, i zato je našao 

alternativno rješenje. Ja sam obavijestila, razgovarala sam sa djelatnikom ovdje koji je rekao 

da postoje velika propuštanja i ja sam se pisano obratila direktoru NPKLM-a i zamolila ga da 

ta propuštanja riješi prije nego mi krenemo u asfaltiranje. Direktor mi je rekao da on pojma 

nema o nikakvim propuštanjima i ja sam ga obavijestila mjesec dana prije. Sve popravke koje 

su trebali napraviti, ako su ih trebali napraviti, a ja to ne znam jer to određuju oni, su..  

 

Carl Ivelja: Samo da vas pitam, kada ste to rekli, odnosno pitali direktora NPKLM-a? 

 

Anita Jančić Lešić: Nakon što je bio sastanak Nadzornog odbora.  

 

Carl Ivelja: Kad je to bilo? Prije koliko vremena otprilike? 

 

Anita Jančić Lešić: Prije dva-tri tjedna. 

 

Carl Ivelja: On nije znao za propuštanje? 

 

Anita Jančić Lešić: On nije znao. Dobro, idemo dalje. 

 

Carl Ivelja: Pa svatko tko je pješačio tom ulicom je znao za propuštanje. Bila je poplava non -

stop u toj ulici. 

 

Anita Jančić Lešić: On službeno nije znao. 

 

Carl Ivelja: A zašto on nije znao službeno? 



 

Anita Jančić Lešić: E to je stvar njihove firme. 

 

Carl Ivelja: Ne, ne..nama teče voda. Mislim, otvoreno, briga NPKLM za Lastovo. Briga ih za 

nas. 

 

Anita Jančić Lešić: Samo malo, nisam završila.  

 

Carl Ivelja: Naše probleme mi moramo rješavati. Mi moramo inzistirati. 

 

Dino Katić: S obzirom da ih nije briga mi bismo tu trebali uvjetovati njega, a ne pregovarati 

dvije godine, s obzirom da u Skupštini NPKLM-a vaša ruka drži većinu.  

 

Anita Jančić Lešić: Ovako.. 

 

Dino Katić: I onda ako je već takav odnos prema Lastovu onda se uvjetuje da se to napravi jer 

ovo je sramota da ide asfalt, a da se instalacije ne mijenjaju. Mislim. 

 

Anita Jančić Lešić: To su oni odlučili.  

 

Dino Katić: Ja vas razumijem ali… 

 

Anita Jančić Lešić: NPKLM je distributer vode i on brine o svojoj trasi. Općina Lastovo, kao 

što sam vam evo rekla, da tri godine im pomažemo maksimalno da se te stvari naprave, 

ukoliko su oni odlučili da će promijeniti trasu oni su odlučili. Mi ćemo taj dio asfaltirati jer u 

protivnome će nam propasti sto šest tisuća eura.  

 

Carl Ivelja: Jeli se mogu prenamijeniti? 

 

Anita Jančić Lešić: Ne mogu.  

 

Carl Ivelja: Ne mogu? Na drugu dionicu staviti asfalti? Evo sad smo prekopali cijeli sv. 

Anton, od sv. Antonela tamo do Petnjice.. 

 

Anita Jančić Lešić: To će asfaltirati NPKLM, svoje štete mora on sanirati. Mi nemamo 

vremena za to više prenamijeniti ali pošto oni tamo nemaju namjeru mijenjati trasu mi 

nemamo što njih čekati. Oni tamo više ne žele mijenjati trasu. 

 

Carl Ivelja: Dobro, ali oni neće asfaltirati cijelu cestu, samo preko…Nemojmo gledati to 

alternativno rješenje kroz Kneževu ulicu kao lošu stvar, to je dobra stvar, riješio se problem 

vode…mi ga ne bi riješili nikada. To je Lastovac izventao to rješenje, tako da znate. Samo 

Lastovac je promislio malo i riješio je.  

 

Anita Jančić Lešić: Ovako,  

 

Dino Katić: To je tako u svemu.  

 

Anita Jančić Lešić: Ok.  

 

Gojko Antica: Mogu li ja samo… 



 

Carl Ivelja: Ja vas samo savjetujem da, nemojte nagliti sa tim asfaltiranjem. 

 

Anita Jančić Lešić: Ja ne znam koji su…za svako rješenje postoji problem. Postoje ljudi koji 

za svako rješenje imaju problem. Ne znam koji je, moj mentalni sklop je drugačiji. Ja se 

veselim svemu što se napravi… 

 

Carl Ivelja: Načelnice.. 

 

Anita Jančić Lešić: Mogu li dovršiti?  

 

Carl Ivelja: Ma nemojte mi sada vršiti psihoanalize.  

 

Anita Jančić Lešić: Ne radim psihoanalize nego kažem da je veselje svemu što se napravi. 

Popravila se riva koja je bila pala na Pasaduru, već deset do petnaest godina.. 

 

Carl Ivelja: Načelnice o čemu pričate? Pričamo o asfaltu. 

 

Anita Jančić Lešić: Asfaltira se sv. Kuzma i Damjan koji je očajan.  

 

Carl Ivelja: Jest, jako je grubo vidjeti. A što ćete vi napraviti sada kada asfaltirate? Izgledat će 

lijepo. Za mjesec dana će tamo trebati kopati. Mislim, govorim da su gubitci osamdeset 

kubika dnevno.  

 

Gojko Antica: Carl, jeli to istina? 

 

Carl Ivelja: To je istina, osamdeset kubika dnevno. 

 

Gojko Antica: Anita jeli to istina? 

 

Anita Jančić Lešić: Gdje? 

 

Carl Ivelja: Na trasi do sv. Kuzme i Damjana. 

 

Gojko Antica: Jeli se to može ispitati? 

 

Carl Ivelja: Zovite i pitajte NPKLM.  

 

Anita Jančić Lešić: Koga? Direktor tvrdi da to prije dva tjedna nije znao. Ja sam mu rekla ako 

imate popravljati-popravljajte jer mi asfaltiramo. On to nije znao.  

 

Carl Ivelja: Osamdeset kubika dnevno vam je gubitak vode.  

 

Anita Jančić Lešić: Odakle imate taj podatak?  

 

Car Ivelja: Evo imam. Ja se potrudim.  

 

Anita Jančić Lešić: Čiji podatak imate? 

 

Carl Ivelja: Ako se zalažem za nešto…ja dobijem neki odgovor.  



 

Gojko Antica: Carl, jeli se to može provjeriti? 

 

Carl Ivelja: Može. 

 

Gojko Antica: Jeli se može staviti aparat, na početku i na kraju. 

 

Carl Ivelja: Može, pa i napravljeno je to tako. I točno se tako taj gubitak… 

 

Rino Barbić: Pa to su njihovi djelatnici. 

 

Gojko Antica: Naravno.  

 

Carl Ivelja: Imam informacije iz NPKLM-a. Imate toliko troškova dnevno, osamdeset tisuća 

litara vode ide u ništa.  

 

Anita Jančić Lešić: Oni još uvijek od kraja tjedna mogu to promijeniti.  

 

Carl Ivelja: Ne znam jeli mogu promijeniti.  

 

Anita Jančić Lešić: Imali su tri tjedna jer sam ja sa djelatnikom na Lastovu razgovarala prije 

dobra tri tjedna ako ne i više. 

 

Carl Ivelja. Probajte proći okolo, ako vi imate neki problem sa tim direktorom.  

 

Anita Jančić Lešić: Nemam problem sa direktorom, mislim da postoji jako veliki problem sa 

komunikacijom unutar NPKLM-a, između djelatnika na Lastovu, inženjera zaduženog za 

Lastovo i direktora NPKLM-a jer svaki od njih daje druge podatke. Ja imam podatke od sva 

tri i sva su tri podatka različita.  

 

Gojko Antica: Ja mislim da je nama.. 

 

Carl Ivelja: Ja sam danas dobio informaciju osam vagona dnevno vode, osamdeset tisuća 

litara vode dnevno ide.  

 

Anita Jančić Lešić: Djelatnk govori jedno, direktor govori drugo. 

 

Carl Ivelja: Samo da znate, znate da je Lastovo vlasnik osam posto udjela, taj se postotak 

smanjuje, svakim danom se smanjuje.. 

 

Anita Jančić Lešić: Zato što se dijelovi vodovodnih i kanalizacijskih sustava na Korčuli 

priključuju i onda se.. 

 

Carl Ivelja: A i zbog naših gubitaka, i to.  

 

Anita Jančić Lešić: Ne zbog naših gubitaka nego zbog pregovora koji su bili kada je Lastovo 

postalo dio… 

 



Gojko Antica: Samo malo Carl, molim te, mogu li ja postaviti pitanje? Ako postoji problem i 

ako se može riješiti do asfaltiranja, ako imamo dva-tri-pet-deset dana, onda bi ti djelatnici koji 

su tebi dali informaciju, meni je drago... 

 

Carl Ivelja: Koji djelatnici, pomalo.. 

 

Gojko Antica: Rekao si da si dobio iz NPKLM-a. Ne znam koji su, jesu li iz Korčule, Blata, 

Smokvice…ne interesira me…taj koji zna za problem bi trebao uzeti, po trasi i vidjeti gdje to 

propušta, i to prije asfaltiranja sanirati. 

 

Carl Ivelja: Ma gledaj, taj problem se može riješiti vrlo lako, da se smanji pritisak, ako se 

smanji pritisak neki ljudi neće imati vodu. To je začarani krug.  

 

Gojko Antica: Pa zašto se ne sanira? 

 

Carl Ivelja: Zato. Smanji se pritisak, ne pucaju cijevi. Oni taman saniraju cijev, otvore 

pritisak, pojačaju pritisak-pukne sljedeća cijev. To je trebalo riješiti prije sto godina. Glupo mi 

je staviti asfalt, a neće staviti nove cijevi. To mi je totalno.. 

 

Anita Jančić Lešić: Ja se u potpunosti slažem. Ali s obzirom da mi je NPKLM odustao od 

trase tuda, nema razloga da mi to sada ne stavimo. Dokle god je bilo to, ja sam ih čekala, dok 

je ono bila njihova ideja promjene trase, oni sada dovoze vodu okolo naokolo zato što će oni 

raditi samo do sv. Ivana, 330 metara, nakon toga će preko Pećnice se spojiti ondje kraj 

Huhrana na ovaj vodovod, imat će – napraviti će krug. To je ideja njihova rješenja. Pošto 

imam njihov dopis da mi možemo slobodno asfaltirati, da oni ne idu više tom trasom. Prema 

tome, to je to. Pričamo bez veze.  

 

Gojko Antica: A što ćemo sa tih osamdeset kubika dnevno.  

 

Carl Ivelja: Ništa, to ćemo…Platiti će netko. Recite mi načelnice ima li što nova u vezi zgrade 

Ubli? Zgrada nasuprot zgrade u kojoj ste vi stanovali? Vojna zgrada? 

 

Anita Jančić Lešić: Ne, ono je zgrada MORH-a i još uvijek nije imovinsko-pravno riješena. 

 

Carl Ivelja: Nije to zgrada Ministarstva, upravljanja društvenom imovinom?  

 

Anita Jančić Lešić: Mislim da je u MORH-u.  

 

Carl Ivelja: Mislite? 

 

Anita Jančić Lešić: Nije u državnoj imovini, nije u Ministarstvu… 

 

Carl Ivelja: Kad ste dobili tu informaciju?  

 

Anita Jančić Lešić: Prije dvije godine.   

 

Carl Ivelja: Prije dvije godine? Zašto vam postavljam ovo pitanje. To niste rekli prije dvije 

godine.. 

 



Anita Jančić Lešić: Jesam. Postoji Ministarstvo državne imovine i postoji Državna imovina 

d.o.o, to je poduzeće čiji je vlasnik Ministarstvo i koje upravlja stanovima. Ta zgrada nije na 

njihovom popisu i tako nije u Ministarstvu državne imovine, to znači da je u MORH-u. 

 

Carl Ivelja: Znači sada, evo ja sada prvi put čujem da to više nije zgrada MORH-a. Ja sam 

cijelo vrijeme mislio da je… 

 

Anita Jančić Lešić: Je, je MORH-a.  

 

Carl Ivelja: Sada prvi put čujem da je zgrada MORH-a a da nije Ministarstva državne 

imovine. 

 

Anita Jančić Lešić: Državna imovina ima ogroman portfelj i postoji ogromna količina zgrada 

koja nije evidentirana i zbog čega je vrlo teško riješiti imovinsko-pravne odnose.  

 

Carl Ivelja: Dobro, reci te mi jeli se što poduzima? Radimo li nešto na tome da dobijemo tu 

zgradu nazad?  

 

Anita Jančić Lešić: Radimo, međutim s obzirom na situaciju koja je, to će se vrlo teško, s 

obzirom na MORH …teško će se to brzo riješiti.  

 

Carl Ivelja: Neće se napraviti vjerojatno? Da znate što, treba rušiti. Ili ruši ili moleriši. Dom 

za starije, gdje smo stali?  

 

Anita Jančić Lešić: Čekamo Županijski ured koji je preuzeo državnu imovinu da nam riješi i 

to imovinsko-pravno pitanje. Oni trebaju poslati procjenitelja koji će procijeniti česticu i 

nakon toga bi trebalo doći u naše vlasništvo da možemo nastaviti sa projektiranjem Centra za 

starije osobe.  

 

Carl Ivelja: To je bilo i zadnji put, isto ste to rekli. Prije par mjeseci. Kanalizacija sv. 

Mihovil? Što se napravilo tu? 

 

Anita Jančić Lešić: Bila je firma koja to radi, spojili su sve cijevi prema ispustu u more. 

Znači, direktor NPKLM-a mi je rekao da bi ovaj tjedan trebali doći, očistili su ispust u more 

onoliko koliko su mogli sa kopna, a sada bi trebali doći ovaj sa mora i očistiti ispust. Znači 

ima brod koji ima cijevi koje se vuku i koji čiste ispuste tako da će ispust sada biti…Mogu 

nazvat Belića da vidim jesu li oni došli i jesu li to pročistili. Kanalizacija je sva spojena na 

ispust u more i sada je dio ispusta očišćen, a sada će se sa morskoga dijela očistiti. Ima 

poseban brod koji to čisti.  To je isto bila dosta skupa igra.  

 

Carl Ivelja: Dobro, recite mi, doktor Jurica je umro prije par dana. Znam da niste mogli biti na 

sprovodu, jeste li mogli organizirati da netko pročita, izreče neku prigodnu riječ. 

 

Anita Jančić Lešić: Čula sam se sa njegovim sinom. Nije iskazao nikakvu potrebu ili želju 

nešto, i s obzirom da sam ja u tome trenutku bila na bolovanju nismo išli na govore prilikom 

njegovog pogreba.  

 

Antonia Frlan: Ali prigodnu riječ smo napisali. 

 

Anita Jančić Lešić: Ali smo na svojim stranicama objavili par prigodnih riječi.  



Carl Ivelja: Reče se prigodna riječ, tada je bila prigoda da netko nešto pročita, reče o njemu, 

mislim umro je čovjek koji je bio enciklopedija, koji je bio najkompetentniji za povijest 

Lastova. Takvu osobu više nećemo imati.  

 

Anita Jančić Lešić: Znam. Ne tako skoro.  

 

Carl Ivelja: Ne može postojati netko tko poznaje povijest više nego on. On je poznavao 

stogodišnju povijest. 

 

Gojko Antica: Koliko?  

 

Carl Ivelja: Stogodišnju. Sto i dvije.  

 

Gojko Antica: Petsto.  

 

Carl Ivelja: Recite mi, trajekt nije došao neki dan. Jeli se što napisalo? Zvali koga? Žalili se. 

 

Anita Jančić Lešič: Na što? 

 

Carl Ivelja. Trajekt nije došao na Lastovo. 

 

Anita Jančić Lešić: Kada se pokvario Hektorović? Ono što sam ja od Jadrolinije tražila je da 

dok Korčula bude na remontu mijenja je Hektorović, i da to ne bude slučajno presjedanje i da 

ne bude Kašić koji je spor i malog kapaciteta. Dogodilo se to da je sad Hektorović u kvaru, da 

su Korčulu vratili iz remonta… 

 

Carl Ivelja: Da ali taj dan, jeste li zvali koga? 

 

Anita Jančić Lešić: Da… 

 

Carl Ivelja: Jeli vam netko dao objašnjenje zašto nema trajekta na Lastovu? 

 

Anita Jančić Lešić: Zato što su i Oliver i…Ja sam im predložila da Kašić kada dođe u Vela 

Luku i treba se vratiti, da umjesto toga čeka Olivera, da se ovi u tri sa Olivera prekrcaju u 

Kašića i da taj dan bude prekrcavanje, ali da ipak dođe, bilo je lijepo vrijeme, a sutradan je 

zvalo loše vrijeme. I Kašić i Oliver koji je taj dan već kasnio su imali taj dan već ugovorene 

ture i nisu mogli ostati. Njima se to dogodilo iznenada, oni nisu imali trajekt sa kojim bi taj 

dan mogli napraviti zamjensku vožnju. 

 

Carl Ivelja: Još nešto. Katamaran Adriana. Najstariji katamaran. 

 

Anita Jančić Lešić: I to smo tražili.. 

 

Carl Ivelja: Najsporiji katamaran u floti. Mi smo najudaljeniji otok ovoga plovnoga područja. 

Mislim da bi morali agitirati da dobijemo najbrži trajekt. Jeli bitno Bračanima da dođu za 20 

ili 25 minuta. Ista im je stvar. 25 minuta. Mi dolazimo za tri i pol sata. Kada je došla Adriana 

na Lastovo, vozio je 2 sata i 45 minuta. Sada vozi tri i pol sata. Probajte nešto malo izlobirati. 

Probajte malo razgovarati sa nekim ljudima koji mogu utjecati na te ljude u Jadroliniji. 

 

Anita Jančić Lešić: Jesmo.  



Gojko Antica: Mogu li ja sada nešto vezano uz Jadroliniju? Znači, svjedok sam već četiri-pet 

godina da u trajektnoj luci uopće nemamo na onim padajućim panelima Lastovo, Vela Luka je 

zadnja destinacija. I dosta često se to ispostavi kao istina jer dosta često dođe samo do Vela 

Luke, do Lastova ne dolazi. Da li se razgovaralo sa Lučkom upravom, sa Jadrolinijom, sa 

županom, dožupanom, načelnicima ovim drugim sa Hvara, Korčule? Vidim da Višani su 

dosta uspješni. Ja znam da su oni Splitska županija i da je Split njihovo područje a mi smo 

Dubrovačka pa ispada da smo zadnji, na repu ali mislim da bi trebali lobirati, ne samo za 

katamaran i kartu nego i za neki bolji brod jer ovo, i Korčula i Oliver u skorije vrijeme neće 

biti dobri. Vidim to iz priloženoga kada imamo dosta slučajeva da brod ne dolazi. Čak i kad 

nije toliko ružno vrijeme. Ja vjerujem da su odgovorni kapetani, znaju koje brodove voze, 

znaju koje olupine voze i da se ne usuđuju isploviti. Ali misli da bi trebalo tražiti da ovu našu 

najudaljeniju liniju u državi, ne postoji dalja. Ja sam se neki dan vozio do Splita 5 i pol sati, 

jer zaobilazimo Hvar. Sa Bartulom Kašićem. Sada jeli to normalno da idemo na gore, ja ne 

znam.  

 

Carl Ivelja: Oni lobiraju. Ne želim da mi prođe ovdje katamaran, da mi topi rivu. Mi ne 

lobiramo za ništa, ne dobivamo ništa. Oni dobiju što god hoće. Ne smeta im katamaran kada 

dolazi u Hvar, ali smeta im katamaran kada prolazi kraj njih. To je to. 

 

Gojko Antica: Još imam pitanje vezano uz hitan prijevoz. Jeli se tu poslao dopis?  

 

Anita Jančić Lešić: Ne, poslat ćemo ga.  

 

Gojko Antica: Za Park? Volio bih da do sljedećega Vijeća bude taj dopis poslan. Dosta ovih 

pitanja je Carl postavio. Bila je Otočna omotnica, neki govor o 1,8 milijuna eura, jeli ima za 

Županiju..  

 

Carl Ivelja: Nisam te razumio, osam? 

 

Gojko Antica: Otočna omotnica, za županiju, bilo je 1,8 milijuna eura. Jeli ima Lastovo 

ikakvog udjela u tome ? 

 

Antonia Frlan: Ima. Načelnica će vam o tome.. 

 

Anita Jančić Lešić: To je onaj projekt uređenja Bašte i zgrade na Pjevoru. Znači to je naš, ono 

što smo mi kandidirali. Pripremamo non-stop stvari, tražimo suglasnosti, i tako dalje. Znači to 

je u pripremi. To je projekt koji se priprema intenzivno. 

 

Rino Barbić: A gdje je stala ta? 

 

Anita Jančić Lešić: OTP banka još nije dala suglasnost, a sve drugo je spremno. Znači 

projekt, studije utjecaja na okoliš i klimatske promjene, i druge suglasnosti. To je jednostavno 

kontinuirano u pripremi dokumentacije, to je Poziv koji je ograničen, samo se mi možemo 

javiti i kada dođe Javni poziv tada će sve već biti ispeglano i to je to.  

 

Rino Barbić: A gdje je stalo sa bankom? Što se događa? 

 

Anita Jančić Lešić: Oni bi trebali dati suglasnost na radove, a još nisu. 

 

Rino Barbić: Ne žele dati? 



Anita Jančić Lešić: Nisu rekli da ne žele dati, nego otežu. 

 

Gojko Antica: Sanacija okoliša i Kino sala, kada će biti gotova? Hoće li biti do školske 

priredbe gotova? 

 

Anita Jančić Lešić: Biti će gotova negdje tamo do dvanaestog, trinaestog. Pituranje je skoro 

gotovo, OSB ploče su stavljene, sad će se početi stavljati laminat, pozornica se uređuje, u toku 

druge sedmice bi trebale doći stolice, tako da je to sada intenzivno tamo.  

 

Carl Ivelja: Jeli se riješio ono gdje je bio problem tamo, šuta i zemlje? Jeli to riješeno? 

 

Anita Jančić Lešić: Da.  

 

Carl Ivelja: Dobro. 

 

Gojko Antica: Znači negdje do dvadesetog kada je dječja priredba bi trebalo.. 

 

Anita Jančić Lešić: Danas sam razgovarala sa nastavnicom jednom, to će biti, dvadesetog je 

priredba, oni će odlučiti, pošto vole imati par probi prije u prostoru.. 

 

Gojko Antica: To se zove generalna proba, to bude dan prije. 

 

Anita Jančić Lešić: Da, ali imaju i prije toga par probi u prostoru sa djecom, da se djeca 

naviknu na prostor. Ako oni budu te probe odrađivali ranije nego što ovo bude gotovo, onda 

će oni bez obzira što ovo bude gotovo biti gore. To sada ne znamo točno, to ćemo vidjeti.  

 

Gojko Antica: Znači biti će, neće moći održati priredbu jer se nisu navikli na prostor?  

 

Antonia Frlan: Kino sala bi trebala biti gotova, ali u slučaju da ne bude priredba će biti u 

Društvenom centru.  

 

Dino Katić: I opet dobro.  

 

Gojko Antica: Cesta Zaklopatica? Jeli pri kraju ili?  

 

Anita Jančić Lešić: Cesta Zaklopatica se radi.  

 

Gojko Antica: I zadnje pitanje. Prostorni plan?  

 

Anita Jančić Lešić: Znači, dobili smo prijedlog odluke, kandidirali smo za sredstva za 

prostorne planove i sada kada nam budu odobrena sredstva idemo u izradu i to je to.  

 

Gojko Antica: Dobro. Jeli se napisala neka obavijest.. 

 

Antonia Frlan: Nije još.  

 

Gojko Antica: To će biti kada? 

 

Anita Jančić Lešić: Izrada prostornog plana je procedura koja točno ima svoje korake.  

 



Gojko Antica: Dobro. 

 

Dino Katić: I kad predviđate da bi se to moglo napraviti ? 

 

Anita Jančić Lešić: Sljedeće godine.  

 

Dino Katić: Sljedeće godine.  

 

Anita Jančić Lešić: Jer postoji rok, kada dobijemo sredstva. To nisu velike izmjene, to je 

digitalizacija prostornih planova. Znači sada svi prostorni planovi idu u digitalnom  obliku. 

 

Dino Katić: Uz izmjene? 

 

Antonia Frlan: Imaju izmjene. 

 

Anita Jančić Lešić: Može se samo digitalizirati, a moguće je napraviti i neke manje izmjene 

usput kada se već to radi. Znači više je stvar digitalizacije nego izmjena.  

 

Gojko Antica: Jer ima nekih grešaka konkretno je greška vezana uz sidrište. Tamo se navodi 

Ponta od Obadi…tamo.. 

 

Anita Jančić Lešić: To su sada sve stvari, ja pozivam sve Vijećnike da sve one primjedbe koje 

imaju na Prostorni plan, one ne moraju biti stručno obrazložene, one mogu biti obrazložene sa 

vrlo jednostavnim rječnikom, da je primjećeno nešto što smatrate da nije u redu. Zapišite kada 

se sjetite nečega, i u bilo kojem trenutku to možete poslati na e-mail meni ili Antoniji ili bilo 

kome tako da kada se bude to radilo da se recimo i o tome…sve što ste primijetili i smatrate 

da su, ne neke krucijalne stvari, nećemo srušiti mjesto Lastovo i izgraditi ga na Prgovo, ne 

mislim na to. Na neke detalje, koji su možda potrebni se eventualno ispraviti, sada je prilika. 

Tako da i vi i svaki građanin, na to ima pravo.  

 

Dino Katić: I mi smo građani. 

 

Anita Jančić Lešić: Da. Imate još veću obvezu o tome mislit.  

 

Gojko Antica: Dobro, ali trebalo bi onda obavijestiti i Park prirode da se uključe. 

 

Anita Jančić Lešić: Ja sam već obavijestila Park prirode, i oni su napisali u grubo ono što njih 

zanima. Nisu ništa elaborirali jer još nije faza.  

 

Antonia Frlan: Svakako će biti na Javnom savjetovanju gdje će svatko moći dati svoje 

komentare i ići na suglasnosti institucijama kojima treba.  

 

Anita Jančić Lešić: Znači vama sada kao Vijećnicima, pošto ćete vi donositi Odluku o ulasku 

u proces izrade prostornog plana, ako imate bilo koju primjedbu slobodno je dostavite sada. 

Onaj tko bude radio prijedlog Odluke da to uključi. 

 

Gojko Antica: Dobro. Jeli ima još netko nešto? Nema. 

 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje sjednicu u 19:00 sati. 

 



 

Prema tonskom             Predsjednik  

zapisnik napisala                                                                                              Općinskog vijeća 

Iva Frlan, v.r                                                                                                     Gojko Antica, v.r 

 

KLASA: 021-05/24-01/07 

URBROJ: 2117-15-02-24-4 

U Lastovu, 3. prosinca 2024. godine 

 

Prilog: 

 

1. Plan upravljanja pomorskim dobrom u nadležnosti Općine Lastovo za razdoblje 2024-

2028.  

2. Odluka o izmjenama i dopunama Odluke o redu na pomorskom dobru 

3. Pravilnik o načinu i uvjetima stipendiranja učenika i studenata Općine Lastovo 

4. Odluka o preuzimanju nekretnina upisanih kao općenarodna imovina u vlasništvu 

Općine Lastovo – zk.ul. 4199 

5. Godišnji plan upravljanja i raspolaganja imovinom Općine Lastovo za 2025. godinu 

6. Plan djelovanja Općine Lastovo u području prirodnih nepogoda za 2025. godinu 

7. Analiza stanja sustava civilne zaštite na području Općine Lastovo u 2024. godini 

8. Analiza i vrednovanje učinaka upravljanja i korištenja komunalne infrastrukture te 

kriteriji i pokazatelji učinkovitosti upravljanja komunalnom infrastrukturom na 

području Općine Lastovo u 2023. godini 

9. Odluka o suglasnosti s projektom Idejno urbanističko arhitektonsko rješenje lučkog 

područja Ubli, faza projekta Idejno urbanističko arhitektonsko rješenje – Izmjena i 

dopuna. 

10. Zaključak – Opservatorij 

11. Odluka o preuzimanju nekretnina upisanih kao općenarodna imovina u suvlasništvu 

Općine Lastovo – zk.ul. 1989 

 

  


